
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541-300.

Szám: /2008.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő-testülete 2008. március hó 27-én megtartott
ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző
valamint a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint illetékes
munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, jelen van 17 fő képviselő. A Képviselő-
testület ülését megnyitja.

Sárai János: Az előző ülésen a Kérdések, bejelentések napirend keretében
problémáit nem tudta előadni, így azokra a hivatal nem is tudott válaszolni. Kéri,
hogy az utolsó napirenden a képviselők vegyenek részt, hogy bejelentéseit
megtehesse.
Javasolja, hogy a távfűtéssel kapcsolatos napirendet, ha az üzleti titkot nem sért,
legyen nyilvános.

Zatykó János: Javasolja, hogy a MOL lakóteleppel kapcsolatos kérdéseket zárt
ülésen tárgyalják.

Sárai János: Javasolja, hogy a komáromi távfűtéssel kapcsolatos napirendet nyílt
ülésen tárgyalják.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Javasolja zárt ülésen, a 91-es technikai számmal jelzett
előterjesztést tárgyalni a 61-es technikai sorszámmal jelzett előterjesztést.

Győri István: Nem feltétlenül kötelező a határozatot ennek a napirendnek a
keretében, hanem esetleg a költségvetés tárgyalásakor kellene erről dönteni.
Dönthetnek úgy is, hogy a kiegészítő anyagban a 61-es napirendnél leírtakkal nem
foglalkoznak, hanem a 91-es napirend tárgyalásakor arra visszatérnek.

NAPIREND:

1., Rendelet-tervezet Komárom Város Képviselő-testülete és Szervei Szervezeti
      és Működési Szabályzata elfogadásáról.

(Februárban kiküldött anyag!)
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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2., Rendelet-tervezet a fiatalok első lakáshoz jutásának Komárom városban történő
önkormányzati támogatásáról szóló 2007. évi 19. (IX. 21.) számú önkormányzati
rendelt módosításáról.
Előadók: Zatykó János polgármester
           Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3., Rendelet-tervezet a gyermekvállalások ösztönzésének önkormányzati
támogatásáról.
Előadók: Zatykó János polgármester

          Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

4., A helyi szociális rendelet és a közgyógyellátási rendszer felülvizsgálata.
     Adósságkezelési szolgáltatás bevezetése lehetősége a szociálisan rászorulók
     részére.

Előadók: Zatykó János polgármester
          Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

5., Az iparosított technológiával épült lakóépületek energiatakarékos
korszerűsítésének, felújításának és a lakóépületek környezete felújításának
támogatásáról szóló 2005. évi 22. (IX. 23.) számú önkormányzati rendelet
módosítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

          Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

6., Rendelet-tervezet a temetőkről és a temetkezésről szóló 2000. évi 23. számú (IX.
15.) önkormányzati rendelet módosításáról. Javaslat a temető üzemeltetési
közszolgáltatási szerződés módosítására.
Előadók: Zatykó János polgármester

          Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

7., A Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója Komárom város közrend- és
közbiztonságáról 2007. évben.
Előadó: Dr. Forrai Zsolt kapitányságvezető, alezredes

8.,  Komárom Város helyi autóbusz közlekedésének változásai.
Előadó: Zatykó János polgármester

9., Komárom város hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága beszámolója Komárom
      város 2007. évi tűzvédelmi helyzetéről.
      Előadó: Simon István tűzoltóság parancsnoka, alezredes

10., Beszámoló a Városi Bölcsőde munkájáról, javaslatok kidolgozása és elfogadása
bölcsődei fejlesztésekre.
Előadó: Zatykó János polgármester

11., Az Önkormányzat és szervei 2008. évi kiemelt céljai meghatározása, a
Polgármesteri Hivatal köztisztviselői teljesítménykövetelményei
meghatározásához.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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12., A 2008. évi városi költségvetés által támogatott beruházások, felújítások
ütemezése, közbeszerzési eljárások indítása, - az önkormányzat likviditása
figyelembevételével.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

13., Beszámoló a 2007. évi közbeszerzési eljárások végrehajtásáról, azok
végeredményéről, összegzéséről
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

14., Komárom Város Önkormányzata 2008. évi közbeszerzési terve meghatározása.
Előadók: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

15. Komárom város távfűtési szolgáltatás átalakítása, lakásonkénti mérhetősége
kialakítására feladatterv átalakítása.
Előadók: Zatykó János polgármester

            Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

16., Komárom város 2008. évre szóló városüzemeltetési szerződései előkészítése.
Előadó: Zatykó János polgármester

17., Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az    önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester

18., A Csokonai Művelődési Központ vezetői álláshelyére beérkezett pályázatok
elbírálása.
Előadó: Zatykó János polgármester

19., Pályázat közművelődési intézmények, közösségi színtér technikai, műszaki
eszközállományának, berendezési tárgyainak gyarapítására (érdekeltségnövelő
támogatás)
Előadó: Zatykó János polgármester

20., Döntés a Komárom-Komturist Kft. ügyvezetői tisztség további ellátásáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

21., Döntés a Távhő Kft. ügyvezetői  tisztség további ellátásáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

- A Képviselő-testület a javasolt tárgysorozattal 16 igen szavazattal egyetért.
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1., Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom Város Képviselő-testülete és
Szervei Szervezeti és Működési Szabályzata elfogadásáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az önkormányzatok életében meghatározó szerepe van a Szervezeti
és Működési Szabályzatoknak. Több egyeztetésre is sor került. A tárgyaló
csoportoknak és az Ügyrendi Bizottságnak is az a javaslata, hogy csak a
Polgármesteri Hivatal szervezeti egységei elfogadásáról döntsenek.
Az alábbi státuszokról kell dönteni: Műszaki Osztályra építéshatósági ügyintéző,
beruházási városüzemeltetési és közbeszerzési titkár, kommunális ügyintéző,
vagyongazdálkodási referens, pályázatot előkészítő ügyintéző. A Pénzügyi Osztályt
egy fővel erősítik. A Humán Közszolgáltatások Osztályára egészségügyi és szociális
referenst, ifjúsági és civil referenst, idegenforgalmi referenst és pályázatíró referenst
alkalmaznának.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

57/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város új Szervezeti és Működési Szabályzatát
elfogadó önkormányzati rendeletet együttes bizottsági ülésen történő előzetes
tárgyalás után egy későbbi időpontban alkotja meg.
A Képviselő-testület a később az SZMSZ függelékeként csatolandó
Polgármesteri Hivatali Ügyrendet a melléklet szerint jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Nagy Éva humánpolitikai referens

2., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a fiatalok első lakáshoz jutásának Komárom
városban történő letelepedésének önkormányzati támogatásáról
szóló 2007. évi 19. (IX. 21.) számú önkormányzati rendelt
módosításáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
               Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális, az
Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság.
Az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottságok javaslatával egyetért, mely a kiegészítő
anyagban szerepel.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság kérte, hogy a hivatal dolgozza ki a
méltányossági lakástámogatási kérelem lehetőségeit, melyhez a bizottság
szempontjait is vegye figyelembe.

Dr. Molnár Attila: Ha az Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság javaslatát elfogadják, az
pontosítja az Egészségügyi és Szociális Bizottság által elfogadott javaslatot is. A
rendelet jól bevált, jó célt szolgál, nagyon sokan éltek a lehetőséggel és a testület
ebben az évben is elkülönített keretet a költségvetésben. Eljárásbeli problémák
adódtak, melyek szükségessé tették bizonyos korrekciók megtételét. A rendelet
módosítása eljárásjogi részletkérdéseket szabályoz. Kéri, hogy az Ügyrendi és a
Pénzügyi Bizottság által tett módosító javaslatokat fogadják el.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság javaslata a méltányossági lakástámogatási
kérelmek kidolgozására vonatkozott. A rendelet alanyi jogon járó juttatás, nem
alkalmas arra, hogy különböző élethelyzeteket kezeljen. Nem is ez a célja.
Találkozott azonban több olyan kéréssel, mely jogossá teszi, hogy segítséget
nyújtson az önkormányzat, pl. elvált, gyermekét egyedül nevelő, 35 évet meghaladó
ügyfél ebben a támogatási formában nem részesülhet.
Ha ilyen élethelyzetekkel találkoznak, akkor ennek megoldására is
rendelkezhetnének rendelettel, vagy más támogatási formával.
Kéri, hogy a Képviselő-testület a módosító javaslatokat fogadja el, de méltányolja az
Egészségügyi és Szociális Bizottság kérését és vizsgálják meg annak lehetőségét,
hogy az egyedi eseteket más keretek között orvosolják.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A bizottság határozati javaslata nem arra
vonatkozott, hogy ebben a rendeletben szabályozzák a méltányosságot, hanem arra,
hogy próbáljanak meg az önhibájukon kívül nehéz helyzetbe kerülőkre egy másik,
méltányossági feltételek mellett kidolgozott rendelettel segíteni.
A Műszaki és Pénzügyi Bizottság ülésén elhangzott, hogy a 30 M Ft -os határ
megállapításakor nem gondolnak arra, hogy nem mindegy mennyien laknak az
épített lakásban. Minél többen lakják a lakást, az értéke annál jobban növekszik.
Hatalmazzák fel a hivatalt arra, hogy vizsgálja meg annak lehetőségét, hogyan tudják
az alanyi joggal járó támogatásból kiesőket hogyan tudják támogatni.

Koppány Csaba: A rendelet a megalkotása óta egyre jobban távolodik a címben
meghatározottaktól. A cél az első lakáshoz jutó fiatalok támogatása volt. Ha azt az
engedményt teszik, hogy az egyik fél idősebb lehet 35 évnél, akkor az eredeti céltól
messze kerülnek. A bizottsági ülésen elhangzott, hogy pontosítani kell, mit értenek
jogos lakáshoz jutási igényen.

Zatykó János: A kiegészítő anyag szerint ez a javaslat nem szerepel a rendeletben.

Dr. Kerekes Tibor: Az Ügyrendi Bizottság eredetileg nem akarta, hogy az is kapjon
lakást, akinek már volt. Az Ügyrendi és Pénzügyi Bizottság valamennyi javaslata
ellentétben áll az Egészségügyi és Szociális Bizottság által javasoltakkal.
A rendelet-tervezet eddig sem zárta ki azt, hogy olyan kaphasson támogatást, akinek
az élettársa elmúlt 35 éves. Az eddigi gyakorlatot teszik legálissá.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A javaslatok nem ellentétesek. Plusz javaslatként a
méltányossági alapú, külön rendelet kidolgozása hangzott el. Két olyan dolog
hangzott el a bizottság ülésén, melyeket mérlegelni kell.

Dr. Molnár Attila: Ügyrendi javaslata, hogy a módosító javaslatok egyértelműek,
szavazzon a Képviselő-testület.

Győri István: Az Egészségügyi Bizottság plusz javaslatáról állást kell foglalni, mivel a
napirendhez tartozik. Ami alanyi jogon jár, abba nem szabad belekeverni a
méltányosságot. Ha méltányossággal foglalkoznak, akkor azt nem csak a
lakástámogatási kérelemre kellene leszűkíteni, hanem szélesebb körű vizsgálatra
terjesszék ki (pl. méltányossági közgyógyellátási támogatás).

Dr. Szeidl Bernadett: Először az Egészségügyi, majd az Ügyrendi, végül a Műszaki
és a Pénzügyi Bizottság tárgyalta a rendeletet. Minden bizottság a saját szakterületét
figyelembe véve vizsgálta a rendelet-tervezetet és igyekezett javítani azon. A
javaslatok azért hangoznak el a bizottsági üléseken, hogy azokról a Képviselő -
testület döntsön.
Javasolja, hogy a helyi szociális rendeletbe építsenek be méltányossági alapon
adható, kamatmentes támogatási formát,- melyet a későbbi időpontban kidolgoznak.

Zatykó János: Kéri, hogy a Pénzügyi és az Ügyrendi Bizottság véleményének
figyelembe vételével szavazzanak a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 15 igen, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja

Zatykó János: Javasolja, hogy a Polgármesteri Hivatal dolgozza ki a szociális
rendelet keretén belül a méltányosságból adható támogatások rendszerét is.

- A Képviselő-testület a javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A napirend bizonyítja, hogy szerencsétlen dolog,
hogy az ilyen horderejű előterjesztéseket a bizottságok külön-külön tárgyalják.
Javasolja, hogy ilyen jellegű kérdésekben együttes üléseket hívjanak össze.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 5. számú (III. 28.) önkormányzati
rendelete

- a fiatalok első lakáshoz jutásának, Komárom
Városban történő letelepedésének
önkormányzati támogatásáról szóló 2007. évi
19. számú (IX. 21.) önkormányzati rendelet
módosításáról.

(A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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58/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a fiatalok első
lakáshoz jutásának, Komárom városban történő letelepedésének
támogatásával kapcsolatban – az Egészségügyi és Szociális Bizottság
szempontjait figyelembe véve - dolgozza ki a méltányossági lakástámogatás
lehetőségeit is, és terjessze az Egészségügyi és Szociális Bizottság ülése
elé.

Határidő: azonnal, illetve 2008. május havi bizottsági és
Képviselő-testületi ülés

Felelős: Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

3., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a gyermekvállalások ösztönzésének
önkormányzati támogatásáról.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális, az
Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság.
A rendelet-tervezettel kapcsolatban képviselő csoporti egyeztetésre került sor. Az
egyezség alapján a 4. sz. rendelet-tervezetet támogatják. Az Egészségügyi és
Ügyrendi Bizottság javasolta, hogy a 100.000 Ft-os támogatás a következő évben az
infláció mértékével növekedjen.
A Pénzügyi Bizottság a 2. § (4) bekezdésére tett módosító javaslatot, mely szerint
egy adott gyermek jogán a támogatás csak egy alkalommal vehető fel.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A rendelet kidolgozását több egyeztetés előzte meg.
Szeretnék támogatni a gyermekvállalást is Komáromban, egyelőre 100.000 Ft-tal. A
támogatás hosszú távra tervezhető.
A Pénzügyi Bizottság javasolta, hogy a támogatás összege évente legalább az
infláció mértékével emelkedjen. A támogatás mértékéről minden évben, külön
határozatban döntenek.

Dr. Molnár Attila: Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja.
Szerették volna, hogy a gyermekvállalást ösztönző támogatási forma Komáromban
meghonosodna. Többször is tárgyaltak erről a kérdésről. El kellett gondolkodni azon,
hogy a bébikötvény formán kívül milyen módon tudják támogatni a
gyermekvállalásokat. A gyermekvállalások ösztönzését olyan önkormányzati
támogatási formára kívánták építeni, mely összhangban van egy alanyi jogon járó
önkormányzati támogatással is. Kéri, hogy a Képviselő-testület a rendelet-tervezetet
fogadja el, így minden születendő gyermek szüleinek egyszeri, 100.000 Ft -os
támogatást biztosíthatnak. A születéstől számított 3 hónapon belül kell igényelni a
támogatást. A támogatási formák elfogadásával jó úton járnak.
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Zatykó János: A városban élő fiatalok részéről a kelengyepénz tűnik a legjobb
támogatási formának.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság is többször
tárgyalta az előterjesztést. A rendelet-tervezet tartalmazza nem csak a gyermekek
támogatását, hanem örökbefogadás esetén az örökbefogadott gyermeket is megilleti
ez a díj. Demográfiai szempontból Komárom elöregedő város. A lakástámogatáson
kívül ez a második legjobb döntés, mellyel ezt a helyzetet jó irányba fordíthatják.

Zatykó János: A Képviselő-testület nem csak két jó döntést hozott az elmúlt
időszakban.

Dr. Kerekes Tibor: A Pénzügyi Bizottság javaslata a 2. § (5) bekezdése legyen.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről, -
figyelembe véve a kiegészítő javaslatokat.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 6. számú (III. 28.) önkormányzati
rendelete

- a gyermekvállalások ösztönzésének
önkormányzati támogatásáról

(A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

4., Napirendi pont: A helyi szociális rendelet és a közgyógyellátási rendszer
felülvizsgálata.
Adósságkezelési szolgáltatás bevezetése lehetősége a
szociálisan rászorulók részére.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Egészségügyi és Szociális, az Ügyrendi
és a Pénzügyi Bizottság. A bizottságok részéről konszenzus alakult ki abban, hogy
az adósságkezelés további tárgyalások után kerüljön vissza a Képviselő-testület elé.
Konszenzus alakult ki abban is, hogy a szociális rendelet - lakásvásárlási támogatás
esetén -  b., változata kerüljön elfogadásra. A közgyógyellátás támogatás értékhatára
az egy főre eső jövedelem esetében a családban élőknél 200 %-ról, 220 %-ra, 250-
ről 270 %-ra emelkedjen. A rendszeres havi gyógyító ellátás nagyságrendje pedig
20 %-ról 15 %-ra csökkenjen.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság módosító javaslatai támogathatók.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikónak: Az előterjesztés a szociális rendelet keretében
igénybe vehető támogatási rendszerekről szól. A rendelet minden egyes pontjával
kapcsolatban módosításokat javasoltak. A nyugdíjak és az átlagbérek növekedtek
ugyan, de az infláció is nőtt. A gyógyszer igény ugyan az marad, de az áruk
emelkedett. Egyre kevesebben tudták igénybe venni a támogatási lehetőséget, ezért
szükségessé vált megnövelni az alapot.
A bizottság az adósságkezelésről nem tárgyalt. Többször is javasolta, hogy minél
előbb próbáljanak meg kidolgozni egy olyan rendszert, melyben a legrászorultabb,
önhibájukon kívül a rezsiköltséget fizetni nem tudó embereket támogatják. A rendelet
ezen része nem mindenki szerint megfelelő. A Pénzügyi Bizottság Elnökével úgy
gondolják, hogy a támogatásra szükség van, minél előbb dönteni kell.
A rendeletben benne van a gyógyszertámogatás lehetősége. A bizottság javasolta,
hogy szakmai szempontok alapján, - diagnózis, terápiás lap, háziorvosi igazolás –
lehessen a gyógyszer támogatást igénybe venni, valamint szakbizottság döntsön a
jogosultságról.
A rendelet-tervezetet elfogadásra ajánlja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A rendelet-tervezetet a hivatal jól előkészítette.
Elhatározták, hogy szeretnének adósságkezelést bevezetni a városban, hiszen
vannak olyanok, akik önhibájukon kívül kerültek nehéz helyzetbe és kis segítséggel a
méltatlan helyzetből kilábalhatnak.
Javasolja, hogy a következő testületi ülésen az adósságkezelési szolgáltatást a már
megalkotott rendelet-tervezetnek megfelelően bevezethetnék. Vannak olyan
tartozások, melyek az önkormányzat saját tulajdonú cégeit érintik, így a tartozások
jelentős része befolyhatna a város kasszájába.

Dr. Szeidl Bernadett: A város gazdasági társasági felé is jelentős mértékű tartozások
halmozódtak fel. A következő ülésen szerepel egy előterjesztés ezzel kapcsolatban,
mely alapján kiderül, hogy milyen nagy szükség van az adósságkezelésre. A hivatal
a lakbértartozást felhalmozókat megkereste, hogy a tartozást rendezni kell, - akár
részletekben befizetve is. Jelentős ügyfél élt a részletfizetési lehetőséggel. Azon kell
tovább dolgozni, hogy ne csak a lakbértartozást, hanem a gáz, víz, egyéb számlák
fizetését is rendezzék az ügyfelek. A támogatás nem azt jelenti, hogy a tartozást
elengedik, hanem megtanítják és rávezetik az ügyfeleket arra, hogy hogyan kell saját
élethelyzetüket kezelni és a tartozást hogyan kell visszafizetni, kiegyenlíteni.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről - az adósságkezelés
kivételével –, a módosító javaslatokra figyelemmel.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 17 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 7. (III. 28.) számú önkormányzati
rendelete

- a szociális igazgatásról és szociális
ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény,
valamint a gyermekek védelméről és a
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI.
törvény helyi végrehajtásáról

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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5., Napirendi pont: Az iparosított technológiával épült lakóépületek energiatakarékos
korszerűsítésének, felújításának és a lakóépületek környezete
felújításának támogatásáról szóló 2005. évi 22. (IX. 23.) számú
önkormányzati rendelet módosítása.

Előadók: Zatykó János polgármester
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki és a Pénzügyi, és az Ügyrendi Bizottság
tárgyalta. A bizottságok a határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet elfogadásra
ajánlották. Az előterjesztés szerint tovább lehet folytatni a panel programot. A
meglévő rendeletet módosítani kell, mivel az állami támogatás tartalma, belső
rendszere megváltozott. A költségvetésben a pályázatokra 150 M Ft áll
rendelkezésre. A programot április 1-el hirdetik meg, a pályázatok benyújtási
határideje június 15., hiánypótlásra van lehetőség június 30-ig. Bíráló bizottság
előzetes véleményét kialakítja június 15-ig. A döntésre július hónapban kerül sor,
rendkívüli testületi ülésen.
Első lépcsőben a Lakásszövetkezet és a társasházak pályázhatnak, ezt követően
lehet az állam felé benyújtani a pályázatot. A program folyamatos, hosszú távon
érdemes folytatni.

Dr. Molnár Attila: Nagyon sokan keresték meg a panelprogrammal kapcsolatos
kérdésekkel. Javasolja, hogy összefoglaló, rövid tájékoztatást szerepeltessenek a
honlapon, vagy akár a képújságban.

Zatykó János: A tájékoztatást a Klapka Lakásszövetkezet is megtette. Mintegy 1000
lakásból jelentkeztek a pályázatra, mely a panellakások 80 %-át érinti.

Sagát Ágnes: A helyi pályázat is az országos pályázatnak megfelelően készült el.
Szakember segítségét kell kérnie minden lakóközösségnek. A lakásszövetkezetes
lakások előnyösebb helyzetben vannak, mivel az ő problémáikat a Klapka György
Lakásszövetkezet összefogja. A nem lakásszövetkezeti lakások lakóinak is
segítséget tudnak nyújtani, - megbízható, gyakorlott szakemberekkel rendelkező
társaságok elérhetőségeit biztosítják részükre.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.
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59/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata a 2008. évi 8. számú (III.28.) számú
rendeletében foglaltak alapján pályázatot hirdet „Az iparosított
technológiával épülő lakóépületek energia-megtakarítást eredményező
korszerűsítésének, felújításának önkormányzati támogatására,
Panelprogram III:Komárom” címmel a határozat mellékletét képező pályázati
kiírás szerint.

Határidő: a pályázati kiírás közzétételére 2008. április 1.
Felelős:   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

    Sagát Ágnes osztályvezető

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 18 igen szavazattal elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 7. (III. 28.) számú önkormányzati
rendelete

- az iparosított technológiával épült lakóépületek
energiatakarékos korszerűsítésének, felújításának
és a lakóépületek környezete felújításának
támogatásáról szóló 2005. évi 22. (IX. 23.) számú
önkormányzati rendelet módosítása.

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)

6., Napirendi pont: Rendelet-tervezet a temetőkről és a temetkezésről szóló 2000.
évi 23. számú (IX. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról.
Javaslat a temető üzemeltetési közszolgáltatási szerződés
módosítására.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést az Ügyrendi, a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság
megtárgyalta. A bizottságok a napirendben szereplő b., változatot ajánlják
elfogadásra.
A rendelet-tervezet a lakosság részéről fizetendő temető hozzájárulási díj eltörlését
tartalmazza. A díjat a jövőben az önkormányzat átvállalja. Az összeget
negyedévente átutalják a KOMTEM Kft-nek.
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Január 1-ig visszamenően, a lakosság által befizetett díjak visszafizetésre kerülnek.
A díjemelési javaslat 8 %-os emelést jelent.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 17 igen szavazattal elfogadja.

60/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. Komárom Város Önkormányzata 2008. január 1-jétől nem állapít meg a
lakosság által megfizetendő temető fenntartási hozzájárulási díjat. A temető
fenntartásával kapcsolatos igazolt költségeket –az 1999. évi XLIII. tv. szerint-
félévente, az üzemeltető által átadott részletes kimutatás alapján megfizeti a
közszolgáltató részére. E tekintetben a Képviselő-testület módosítja a
KOMTEM Kft és az Önkormányzat között, 2000. június 22-én megkötött
„Megbízási szerződést”. Egyebekben a szerződés rendelkezései változatlanul
hatályban maradnak. Felhatalmazza a Polgármestert a szerződés módosítás
aláírására.

2. A Képviselő-testület a 2008. január 1. és jelen határozat elfogadása közötti
időszakban a lakosság által már megfizetett temető-fenntartási hozzájárulási
díjat visszatéríti annak a személynek, aki az elhunyt eltemettetéséről igazoltan
gondoskodott.  E határozat végrehajtása érdekében a Képviselő-testület
felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy kérjen adatszolgáltatást a temető
üzemeltetőjétől.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

 Dr Szeidl Bernadett aljegyző
 Kozenkowné Boros Éva

Zatykó János: Javasolja, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezet –
bizottságok által támogatott – b., változata elfogadásáról.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezet b., változatát 17 igen szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 9. (III. 28.) számú önkormányzati
rendelete

- a temetőkről és a temetkezésről szóló
2000. évi 23. számú (IX.15.) önkormányzati
rendelet módosításáról

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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11., Napirendi pont: A Komáromi Rendőrkapitányság beszámolója Komárom
város közrend- és közbiztonságáról 2007. évben.

Előadó: Dr. Forrai Zsolt kapitányságvezető, alezredes

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A rendőrkapitányság a városházán tartotta állománygyűlését, ahol az
előterjesztés is napirenden szerepelt.

Dr. Gorgolisits Fábián: Megköszöni polgármester úrnak, hogy a rendőrkapitányság
évértékelő ülését a Városházán tarthatták. Pedagógusként került a rendőri pályára,
először nyomozóként dolgozott, majd Bűnügyi Osztályvezető lett Kapuváron. Ezután
a megyei Bűnügyi Osztályra került, kapitányságvezető, majd a Győr-Moson-Sopron
Megyei Rendőr-főkapitány helyettese volt. Megbízott főkapitányként egy éven
keresztül irányította a megyei rendőr-főkapitányságot. Ezután Komárom-Esztergom
Megyébe került. Elsődleges célja filozófiaváltás a rendőrségen belül. Elsősorban az
állomány hozzáállásán kell változtatni.
Elvárható, hogy kellő udvariassággal, szakmai tudással vegyék kézbe az
állampolgárok ügyeit. Vezetői beosztásából a volt rendőrkapitány urat visszahívta,
mivel ennek a célnak a megvalósítását nem látta biztosítottnak. Döntését előzetes
belső tájékozódás előzte meg.
Forrai úr megfelelő rendőri múlttal és jogi végzettséggel rendelkezik.
Célja, hogy stabil, számítható közbiztonságot produkáljanak.
Komárom ipari város, a terület rendőrileg még nem lefedett, annak ellenére, hogy
hihetetlen nagy értékekkel dolgoznak. Szeretnék, ha a komáromi és környékben élő
emberek nyugodtan élhetnének, dolgozhatnának, vagyonbiztonságuk szavatolt
lenne. Prioritást érdemelnek azok a feladatok, melyek a család elleni
cselekményekkel szembeni határozott fellépést, továbbá a személyek javait célzó
jogsértéseket kívánják felderíteni.
Az eddigi tapasztalatok alapján biztonsági deficit nem várható a schengeni
csatlakozás után. Belső ellenőrző csoporttal szűrik ki azokat az embereket, akik nem
kívánatosak területükön. Összesen három jogsértő cselekmény volt az egész
megyében. Az integrációt végrehajtották. Komárom-Esztergom megyébe 75 volt
határőr érkezett. Az elvándoroltakkal együtt 10 fővel kevesebben vannak.
Komáromban is létrehozták a Közbiztonsági és Határrendészeti Osztályt. Feladatuk
a külföldiek és rossz szándékkal a városba érkezők kiszűrése. Kéri, szavazzon a
Képviselő-testület bizalmat a beszámolónak.

Dr. Forrai Zsolt: A Győr-Moson-Sopron megyei bevetési alegység parancsnoka volt,
valamint a Közrendvédelmi Osztály vezetőjét helyettesítette.
A rendőrkapitányság eredményessége az elmúlt évi beszámoló szerint stabil, de
javítható. A kapitányság négy osztállyal működik: bűnügyi, igazgatásrendészeti,
közrend- és közlekedésrendészeti valamint a határrendészeti és közbiztonsági
osztály. A kapitányság kötelékébe 30 fő határőr érkezett, de több, tapasztalt kolléga
nyugdíjba vonult. Sajnos továbbra is létszámhiánnyal küzdenek.
Az önkormányzat tervezi a térfigyelő rendszer kibővítését a város frekventált
területre. A térfigyelő monitorokat a kapitányságon helyezik el. Egy fő ügyeletes tiszt
irányítja a szolgálati tevékenységet.
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Az ügyeletes tisztnek nincs kapacitása arra, hogy a térfigyelő monitorokat is figyelje.
Javasolja, hogy az ügyeleti tiszt mellé - akár közalkalmazott – önkormányzati
finanszírozással felvételre kerülne.
Komárom város illetékességi területén 953 bűncselekmény valósult meg 1997-ben.
Mintegy 2/3-a vagyon elleni bűncselekmény, ezért mindenképpen erre a kategóriára
kell fókuszálniuk. 2007-ben a felderítettség 21,7 % volt, mely kevés. Az okokat
megvizsgálták, mindenképpen arra törekednek, hogy a felderítettségen javítsanak.
Közlekedésrendészeti szempontból is radikális változásokat kell elérniük, 50 %-kal
csökkenteni kell a halálos balesetek számát, a súlyos sérüléssel járó balesetek
számát is. Elsősorban a látható rendőrség koncesszióját szeretnék erősíteni. Olyan
információkkal is rendelkeznek, hogy a rendőrök nem megfelelően intézkedtek, nem
elég határozottak és vannak olyan személyek a városban, akikkel szemben nem
mernek intézkedni. Ezeket a problémákat ki kell küszöbölni. Minden szabálysértővel
következetesen, de törvényesen kell eljárni.
A határrendészeti és közbiztonsági osztály migrációs, belső idegenrendészeti
feladatokat lát el, valamint ellenőrzik a határjeleket.
A polgárvédelemmel, közterület-felügyelettel, az önkormányzattal is jó a kapcsolatuk,
hiszen a közbiztonság komplex feladat. A jobb közbiztonság megteremtéséhez
összefogásra van szükség.

Dr. Molnár Attila: Az Ügyrendi Bizottság a beszámolót tárgyalta. Meghallgatták
kapitány úr szóbeli kiegészítését. Kéri, hogy a Képviselő-testület a beszámolót
fogadja el. A bizottság ülésén is felmerült a térfigyelő kamerák működési feltétele
megvalósítása. Javasolja, hogy most ebben a kérdésben ne döntsenek, de amikor a
kamera rendszer működésbe lép, akkor a probléma kezelésére térjenek vissza egy
önálló előterjesztés keretében.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A lakosság részéről problémaként vetődött fel a quadok
használata Koppánymonostoron. Tönkreteszik a környezetet, a védett területeket.  A
quadosok hétvégén használják gépeiket a Szent Pál szigeten, zavarva a költöző
madarakat, a kirándulókat, a horgászokat. Főjegyző urat kérte, hogy a közterület-
felügyeletet ügyeleti rendszerrel osszák be hétvégére is, hogy segíthessék a
rendőrség munkáját.
Többen javasolták a parkolási rend szigorítását. A parkolás és a közlekedési
vétségek elbírálásánál szűnjön meg a kettős mérce.

Dr. Mészáros Gyula: A két ország között a jelentős személyforgalom mellett a hídon
áthaladó forgalom nem elhanyagolható és problémát okoz, hiszen az Erzsébet híd
teherbírása nem engedi meg a 20 tonna feletti gépjárművek áthaladását. Ezt a
korlátozást a tehergépjármű vezetők jelentős része nem tartja be. Az idegenforgalmi
idény beindulásáig ezt a kérdést kezelni kell.

Győri István: A Műszaki Bizottság kezdeményezésére második éve próbálják
kiépíteni és fejleszteni a kamera rendszert a kapitányság igényeivel összhangban.
Mintegy 8 helyen lesz kamera a városban és ezzel nem fejeződik be a fejlesztés. A
következő években Szőnyben és Koppánymonostoron helyeznének el kamerákat,
melyek elhelyezéséhez szintén kikérik majd kapitány úr véleményét. A kamerák
elhelyezésétől függetlenül sok minden nem változik, ha a működtetésből levont
következtetések alapján meghozandó intézkedéseket nem lehet megtenni. Fontos,
hogy a kamerákat célszerűen használják, javítva az ez irányú munkát.
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Ebben az évben tervezték, hogy digitális sebességtúllépést jelző táblákat helyeznek
ki azokra a helyekre, ahol a sebességhatárt túllépik a városban. Az önkormányzat
saját lehetőségeiken belül segíteni fogja a rendőrkapitányság munkáját. Szerény
lehetőségek keretén belül hozzájárult bérlakások biztosításához is az önkormányzat.
Az elkövetkezendő időben is vizsgálni kell annak lehetőségét, hogy bérlakás
állomány fejlesztésekor együttműködhetnek-e a rendőrkapitánysággal.
A beszámolót elfogadásra ajánlja.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Elhangzott, hogy kevés a rendőr a megyében. Mi
ennek az oka? A média által túlhiszterizáltan a közvélemény felé közölt egy-egy eset
vagy az alacsony bérezés, a túlóra meg nem fizetése? Budapestre három hónapos
időre is vezényelnek rendőröket. Az alacsony létszámmal hogyan tudják a rendet
megtartani?

Nagy Zoltán: A legfontosabb nemzetközi kapcsolatuk Észak-Komárommal van. A
schengeni határnyitással a kapcsolat még jobban felértékelődik. A kamionok egymás
melletti elhaladása a forgalmat lassítja. Szintén lassítja a forgalmat az Igmándi u. –
Rákóczi rakparton, Tesconál és Táncsics M. u sarkán található lámpa. Az ipari parki
műszakváltáskor sárga villogóra váltó lámpa idején a forgalom eltűnik.
A rendőrkapitányságon található a kamerarendszer. A nagy forgalmat akár két
emberrel is segíthetnék.

Zatykó János: A lámpák működése a közútkezelő vállalathoz tartozik. A forgalom
kezeléséhez kérhetik a rendőrség segítségét, de a lámpák működéséről a
közútkezelővel kell tárgyalni.

Czita János: Egy évvel ezelőtt a részönkormányzat problémái között szerepelt, hogy
a vagyon elleni bűncselekmények száma megemelkedett. Örömmel tapasztalták,
hogy a monostori városrészen sokkal kevesebb bűncselekmény volt.
A városrésznek régebben körzeti megbízottja volt. A lakosság részéről is igényként
merült fel ennek a státusznak a biztosítása.
A quadok közlekedéséről is tárgyaltak a tavalyi évben és elhangzott, hogy a területek
tulajdonosainak is felelőssége, hogy hol engedik meg ezt a tevékenységet. A
részönkormányzat 8 db quad közlekedést tiltó táblát helyezett el a legfrekventáltabb
területeken. Így már jogukban áll, hogy ezekre a táblákra hivatkozással eljárjanak.
Az illegális szemételhelyezések felszámolásában is együttműködésre van szükség.
A térfigyelő kamera rendszer nagyon fontos a megelőzés, prevenció tekintetében.
Javasolja a beszámoló elfogadását.

Dr. Szöllősy Ferenc: A Nemzeti Lovas Őrséggel van kapcsolata a rendőrségnek?
Terveznek ilyen kapcsolatot?
Nyáron mindig gondot okoz az éjszakai forgalom és a diszkók működése. Éjszaka, a
diszkók környékén a kapitányság jelenlétét kéri biztosítani.

Géringer László: Rendőrkapitány úr tervezi-e sebességmérő műszer kihelyezését a
város bevezető szakaszaira?
Nagyon fontos feladat a drogfogyasztás visszaszorítása. Komáromon áthaladók köre
vegyes, több helyen hallani, hogy a városban is folyik ilyen jellegű tevékenység.

Sárai János: Foglalkozik ma valaki Magyarországon azzal, hogy lakott területen is
kötelező legyen a tompított fényszóró használata?
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Dr. Forrai Zsolt: A quadok egy része legálisan forgalomba helyezett, ezekkel az
aszfaltozott területeken is közlekedhetnének. A legnagyobb problémát azok okozzák,
amelyeken nincs forgalmi rendszám. A tevékenységet természetesen ellenőrzik.
Lehetőséget kaptak arra, hogy terepjárókat kölcsönözzenek, melyekkel a
falopásokat, quadosokat, motorosokat tetten érhetik.
A forgalmi rendszámmal nem rendelkező quadokkal forgalom elől elzárt helyeken
lehetne csak közlekedni.
Az M1-es autópálya lehajtójánál és a város szélén is tiltó táblákat helyeznek el, így
kizárólag célforgalommal engedik meg a 20 tonna feletti gépjárműveknek a
behajtást. Az észak-komáromi rendőrhatósággal, az önkormányzattal és a
közútkezelővel is felvették a kapcsolatot.
Megköszönik, ha lakhatási támogatásban részesítik a kollégákat. Saját anyagi
lehetőségeik szűkösek. Jelenleg is három új kolléga elhelyezésére lenne szükség.
Főkapitány úr engedélyezte, hogy a Megyei Rendőr-főkapitányság állományából egy
fő áthelyezésre kerüljön Komáromba. Feladata a körzeti megbízotti alosztály
felépítése. A körzeti megbízotti szolgálaton keresztül juthatnak el legjobban a
lakossághoz. Megvizsgálja annak lehetőségét, hogy a monostori körzeti megbízottat
is újra alkalmazhassák.
A Nemzeti Lovasőrség vezetőjével már tárgyalt, tevékenységüket szeretné
megismerni. Az együttműködés lehetőségét megvizsgálják.
Informális és formális úton is megkeresték droggal kapcsolatos problémával. Legtöbb
drog Komáromban, Bábolnán és Ácson fordul meg.
A drog terjesztés bizonyítása nehéz. Mindössze 8 kábítószerrel visszaélés ügyében
indult eljárás. Annyi visszaélést tudnak felderíteni, amennyi energiájuk van. Minél
többet foglalkoznak ezzel a problémával, annál több kerül felszínre.

Dr. Gorgolisits Fábián: Érvényt kell szerezni annak, hogy a quadosok csak a
részükre kijelölt helyeket használják.
Komárom megyéből nem vezényelnek Budapestre kollégákat, hiszen a létszám
nagyon alacsony. A népszavazás, március 15-i ünnepségek alatt egyetlen kolléga
sem teljesített szolgálatot Budapesten.
A civil szféra versenyképes a rendőri illetménnyel szemben. Nagyon magas a
követelmény a rendőrökkel szemben. A megyében 80 jelentkezőből 30 alkalmas
egészségügyileg a szolgálatra.
Egyetért a körzeti megbízotti státusz kialakításával, lehetőségét megvizsgálják.
Megvizsgálják az együttműködés lehetőségét a Nemzeti Lovasőrséggel.
Közös együttműködéssel esetenként zajszint méréssel egybekötött ellenőrzést
tarthatnának a diszkókban.
Az önkormányzat saját kezdeményezésben, a közútkezelővel egyeztetve
radarkészülékeket kihelyezhet. Az önkormányzat vállalkozhat sebességmérésre is.
A figyelemfelhívó digitális sebességmérőket jónak tartja. Csökkent a balesetek
száma azokon a területeken, ahol ilyen eszközöket felszereltek.
Köszöni a támogatást a kamerarendszer kiépítéséhez. A város bevezető útjain
elhelyezhetnek táblákat, hogy a város területeit kamerákkal figyelik.
Nagy bevásárlóközpontok kiépítésekor elő kell írni, hogy nem csak a
bevásárlóközpontot, hanem az ott vásárlók értékeit, gépkocsiját is figyelje kamera,
így a közterület-felügyelettel, polgárőrséggel együtt hatékonyabban tudnak fellépni.
Jogszabályalkotás kérdése, hogy a tompított fényszórót be kell e kapcsolni lakott
területen belül. A felvetést mindenképpen támogatja, hiszen ezzel sok baleset
elkerülhető.
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Zatykó János: Jól érzékelhető, hogy a városban, a megyében a rendőrségnek és az
önkormányzatnak együtt kell működnie, akkor érhetnek el jobb eredményeket.
Egyetért azzal, hogy a Képviselő-testület a lehetőségeihez mérten minden
támogatást adjon meg a rendőrségnek, mellyel a város közrendje, közbiztonsága
javítható.
Kérdése, a Képviselő-testület a beszámolót elfogadja-e?

- A Képviselő-testület a beszámolót 18 igen szavazattal elfogadja.

61/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Komáromi Rendőrkapitányság Komárom város 2007.
évi közrend- és közbiztonságáról szóló beszámolóját elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Zatykó János javasolja, hogy a Képviselő-testület azokkal a napirendekkel folytassa
munkáját, melyeknél előadókat hívtak meg.

- A Képviselő-testület a javaslattal 17 igen szavazattal egyetért.

7. Napirendi pont: Komárom város helyi autóbusz közlekedési struktúra átalakítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A város lakossága részéről az elmúlt években igényként merült fel,
hogy az autóbusz közlekedésen javítsanak. A Vértes Volán Zrt. vezérigazgatójával a
város lakóinak, Képviselő-testületének igényeit közölték.
Az előterjesztést a Műszaki Bizottság megtárgyalta.
Szeretnék, ha az új közlekedési rend a Komáromi Napok kezdetén megindulna.
Három hónapos időszak után a működést felül kell vizsgálni. A 1. sz. helyi járat a
Peny Áruház parkolójából indulna és az Igmándi út által határolt területet ölelné fel. A
2. sz. járat Koppánymonostort közlekedik és a Rákóczi út érintésével a laktanyai
városrészt is bekapcsolnák. A 3. sz. járat Szőny városrészt érinti és útvonal
módosítással a főúttól D-re lévő területet és a laktanyai területet is bekapcsolják a
közlekedésbe.
A buszjárat beindításához a táblák kihelyezésében kérte az önkormányzat segítségét
a Vértes Volán Zrt. Kéri, hogy a költség átvállalásáról is foglaljanak állást.
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Czita János: Az előterjesztésben leírtakat a Koppánymonostori Részönkormányzat
támogatta. Szeretnék, ha a monostori járat a Laktanya-közt is érintve a Tesconál is
megállna – legalább délelőtt és délután egy-egy alkalommal -; Koppánymonostorra
22,30 órakor indulna az utolsó autóbusz; minél több járat érintené a Fenyves tábor
(az első és az utolsó járat, valamint óránként egy); szabad és munkaszüneti napokon
a járatok 5 és 8 óra közözött, valamint a 19 és 22 óra közötti időszakban a
hétköznapi menetrend szerint közlekednének. Új monostori „ráhordó” járatot
szeretnének kialakítani. A ráhordó járat ne csak a Koppány vezér útra vigye ki a
lakosokat, hanem érintse Komárom várost is. Az idősebbeknek megoldást jelentene,
ha a távolabbi részekről a lakosságot szállítanák a Tescó, gyógyfürdő és rendelőt
érintve. Az emberek ezzel a járattal a főúttól messzebb eső utcákat is
megközelíthetnék.

Dr. Mészáros Gyula: A Vértes Volán Zrt. az utazóközönség részére vonzóvá kívánja
tenni az autóbusz közlekedést. Az önkormányzatnak ehhez partnernek kell lennie.
Többször megfogalmazott lakossági igény, hogy a déli városrészt is bevonják a
közlekedésbe. Az 1-es számú autóbusz útvonala érinthetné a Török Ignác utcát is,
hiszen reális igény a közlekedésbe történő bekapcsolása, érintve a Madách I. és a
Szamos utcát.
A menetrendben javítani szükséges a „Zeneiskola” megállót „Klapka
Lakásszövetkezet” megállóra.
Az előterjesztést elfogadásra ajánlja.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A koppánymonostori iskolajáratot megtartották? A szőnyi
lakók is szeretnének egy ilyen iskolajáratot.

Nagy Zoltán: Tudomással bír azzal, hogy a Vértes Volán Zrt-vel Komárom területére
van szerződésük.  A gazdasági és munkaprogramban is szerepel, hogy Észak- és
Dél-Komárom között is legyen menetrend szerinti autóbusz közlekedés. Milyen
lépéseket kell tenni annak érdekében, hogy ez meg is valósuljon?

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Nincs döntés arról, hogy a szakrendelő milyen
szolgáltatásokat végezzen, de fél éve nincs röntgen, sebészet. Ígéretet tettek arra,
hogy ha ezek az egészségügyi szolgáltatások végleg a kórházhoz kerül, akkor a
város közlekedését úgy próbálják meg kialakítani, hogy ne legyen probléma az
időseknek, kismamáknak, mozgáskorlátozottak eljuthassanak a kórházba.
Munkaszüneti napokon a központi ügyelet, szakrendelők elérésére gondot jelent.
Észak-Komáromból nagyon sok ember jár dolgozni Komáromba és itt veszi igénybe
az orvosi ellátást. Az ő közlekedésük sem megoldott.
Kéri polgármester úr segítségét, hogy az egészségügy átszervezése után
megnyugtató módon oldják meg az autóbusz közlekedés problémáját is.

Takács József: A 3. sz. járat esetében szabad és munkaszüneti napokon a későbbi
időpontban is kellene járatot indítani a városba és vissza.

Horváth Gyula: Örömmel veszi, hogy a Laktanya-köz is bekapcsolódik a városi
autóbusz közlekedésbe. Az Idősek Otthona és Otthonháza azonban kifelejtődött.
Amennyiben ebben az utcában megállót építenek, az a legközelebb essen az Idősek
Otthona és Otthonházához.
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Győri István: A Műszaki Bizottság részletesen tárgyalta az előterjesztést és kérte,
hogy a Monostori Részönkormányzat a részletes javaslatait tegye meg. Az
előkészítő munkálatokban is többen részt vettek, próbáltak mindent elkövetni, hogy a
főút centrikus járatok helyett valóban helyi autóbuszjárat kerüljön kialakításra.
Komáromnak minél nagyobb területét szerették volna lefedni.
Fontos szempont volt, hogy az átszervezett vonatközlekedéshez is csatlakozzon az
autóbusz járat. Az előterjesztés készítői erre is próbáltak figyelemmel lenni.
A kiegészítő anyagban szerepel, hogy a megbeszélések tárgya volt egy Komárom-
Komárno járat, melyet a 2-es vonalra ráhordó járat tudna teljesíteni. A 2-es ráhordó
járatot a Monostori Részönkormányzat egyéb célokra is szeretné igénybe venni, de
néhány járatot így is teljesíteni tudnának ezen a vonalon.
A legnagyobb gondot az utolsó járatpár időpontja jelenti, mely az eddig megszokottal
ellentétben hamarabb fejeződne be. A város hosszú településszerkezetű, ezért
indokolt annak vizsgálata, hogy munkából hogyan tudnak hazajutni az emberek.
Az előterjesztést a korai és késői járatok tekintetében finomítani kell, de el kellene
fogadni három hónapos próbaidő kikötésével. A próbaidő tapasztalatai, az anyagi
igények ismeretében a kérdésre visszatérhetnek. Nagy hangsúlyt kell fektetni a
lakosság tájékoztatására.
Mindenki háza elé nem lehet buszmegállót helyezni, mindenki speciális igényét nem
lehet teljesíteni, de ha van rendszeresen nagyobb mennyiségű ilyen igény, akkor
vállalkozó is felvállalhatja annak teljesítését. Végig kell gondolni, hogy mindent a
helyi közlekedéssel szeretnének-e megoldani.

Hamrák Zsófia: A három hónapos próbaidő megmutatja az igényeket. Svájcban
hétvégén, a kisebb forgalom idején kis buszok közlekednek. A próbaidő alatt a
szakemberek mérjék fel, hogy melyik napszakban lehet kisebb autóbuszokat
közlekedtetni.

Sárai János: A három hónapos próbaidő után a Vértes Volán Zrt. tájékoztatja a
Képviselő-testületet. A beszámolási időszak a nyári szünet idejére esik.

Zatykó János: Júliusban rendkívüli Képviselő-testületi ülésre lesz szükség. Ezen az
ülésen tárgyalhatnak erről a napirendről.

Dr. Horváth István: A nagy tömegközlekedési cégek is üzleti vállalkozások, a
tulajdonos megköveteli, hogy veszteséget ne termeljenek.
A város és a Vértes Volán Zrt. között egy közszolgáltatói szerződés van,  mely
2012-ig szól. Költségeik a gázolaj árból, a személyi ráfordításból és az autóbusz
költségéből tevődik össze. Az önkormányzat azt szeretné, ha a városban az
autóbusz minél nagyobb hálózatot foglaljon magában, és sűrűn járjanak a járatok. A
lényeg, hogy utasok is legyenek. A szerződés szerint menetrendi kiigazítás
jóváhagyására a polgármester urat kérték eddig. Szakmailag összefoglalják a
javaslatokat és kérik, hogy április 26-tól azokat bevezethessék. Lesz egy hosszabb
vonalhálózat, remélhetőleg nem lesz veszteség. Hatékony marketing munkát kell
indítani, hogy mindenki tudjon róla. A költségeket induláskor a Vértes Volán Rt.
magára vállalja, ha a bevételek ezt az összeget fedezik, akkor az igények jogosak
voltak. Három hónap után a tapasztalatokat meg kell vizsgálni. A tömegközlekedés
úgy tud fennmaradni, ha a megrendelő azt támogatja. Az önkormányzat eddig is
támogatta a tömegközlekedést. Nagyobb városokban volt tanszüneti menetrend.
Komáromban a helyi közlekedést nem befolyásolja annyira az iskolai tanítás ideje. A
programot három hónapig folytassák, majd vizsgálják meg és értékeljék a
tapasztalatokat.
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Korábban volt autóbuszjárat Észak- és Dél-Komárom között, de az olyan
veszteséget hozott, hogy azt nem tudták fenntartani. A két város közötti járat
nemzetközinek minősül, tehát nem támogatott. Nem zárkóznak az elől, hogy ezt a
járatot beindítsák.

Dr. Szöllősy Ferenc: A menetrendet a jegyző hagyja jóvá. A nemzetközi járatnál
maradjanak az üzleti alapnál. A két város testületi munkaülésén ez a kérdés vetődjön
fel. Amennyiben a másik város Képviselő-testülete is szeretné a járatot, akkor az már
pénzkérdés. A megállókat ki kell jelölni. Ha ezt a feladatot felvállalják, az jelentős
pénzösszeget emésztene fel.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A monostori iskolajárat eddig hogyan működött?
Nagyon fontosak lesznek a lakossági vélemények a három hónapos próbaidő után.
Javasolja, hogy a honlapon és szórólapokon (pl. posta, autóbusz megálló) is
tájékoztassák a lakosságot az új járatokról.  Tegyék lehetővé azt is, hogy a lakosság
a véleményét eljuttathassa az önkormányzathoz.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Arra a kérdésére kér választ, hogy a rendelők előtti,
ill. az esti járatok beállítása megtörténik-e. A szolgáltatások kórházba telepítését nem
támogatja addig, amíg nem látja biztosítottnak a lakosság közlekedését az
egészségügyi szolgáltatások igénybevételéhez.

Győri István: Eddig is működött egészségügy a városban. Eddig Szőnyből kellett
Komáromba járniuk a betegeknek.
Az 1. sz. főúton továbbra is közlekednek a helyközi járatok, melyeket helyi járati
díjszabás mellett továbbra is igénybe lehet venni. Amikor a város lakosságát
tájékoztatják, akkor a teljes közlekedési lehetőségről kell informálni. Ha minden
járatot ismernek, akkor határozhatják meg, hogy még milyen plusz járat beállítására
van szükség. Azzal egyetért, hogy a szolgáltatókat a lakosságnak el kell érnie,
melyekre igénye van.
Javasolja, hogy a Komáromi Újságban szerepeltessék a menetrendet, így teljes
körűen tájékoztathatják a lakosságot. Kéri az önkormányzati képviselőket, hogy a
menetrendet ők is propagálják, hiszen három hónap után valamilyen következtetést
le kell vonni. Igénybe vehetik a helyi televíziót, a megyei rádiók ilyen irányú
szolgáltatását is.

Zatykó János: Az elhangzott észrevételek menetrendbe történő beépítésén tovább
kell dolgozni. Sokat dolgoztak már azon, hogy egyes városrészeken elfogadhatóvá
tegyék az autóbusz közlekedést. A most előterjesztett módosítás lényegesen jobb,
mint ami most működik.
A leghelyesebb az lenne, ha a Képviselő-testület a határozati javaslatot elfogadná
azzal a kiegészítéssel, hogy a Vértes Volán Zrt. és a Polgármesteri Hivatal
munkatársai április 26-ig az elhangzott módosításokat építse be a menetrendbe.
Ennek függvényében a járatokat április 26-tól indítsák el. Folyamatosan mérjék a
lakossági elégedettségi szintet. Ezután három hónap után visszatérhetnek a témára
és eldönthetik, mit kell tenni, hogy az még elfogadhatóbb, jobb legyen. A lakosság
tájékoztatásával egyetért. Azzal is egyetért, hogy szórólapokat készí tsen a
Polgármesteri Hivatal.
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Kérdése, a Képviselő-testület a napirendet elfogadja-e azzal, hogy április 26-ig a
Műszaki Bizottság és a Vértes Volán Zrt. az elhangzott módosításokat a
menetrendbe építse be annak érdekében, hogy április 26-tól meginduljon a
közlekedés három hónapos próbaidőre.

- A Képviselő-testület a javaslattal 16 igen szavazattal egyetért.

Zatykó János: Javasolja továbbá, hogy a beindítandó helyi közlekedéshez
szükséges táblák megvásárlását, kihelyezését Komárom Város 2008. évi
Költségvetése terhére támogassa a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a javaslattal 15 igen, 1 tartózkodás szavazattal egyetért.

62/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. A Képviselő-testület kéri, hogy a Polgármesteri Hivatal és a Vértes Volán
Zrt. munkatársai a helyi autóbusz közlekedés változásaira tett, jelen ülésen
rögzített testületi javaslatokat építsék be a készülő menetrend tervezetbe.
Felkéri a Vértes Volán Zrt-t, hogy az új járatokat 2008. április 26-tól jegyzői
jóváhagyással, ideiglenes jelleggel, határozott időre indítsák be. A
tapasztalatok alapján a nyári szünet utáni testületi ülésen kerüljön sor az
elfogadott menetrend felülvizsgálatára.
A Képviselő-testület kéri a Vértes Volán Zrt-t, hogy a lakosság széles körű
tájékoztatásához az adatokat 2008. április 10-ig bocsássa a Polgármesteri
Hivatal rendelkezésére.

2. A Képviselő-testület az új járatok indítása miatt kihelyezendő táblák
vásárlását és kihelyezésükkel járó költségeket Komárom Város 2008. évi
költségvetése terhére biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Pete Istvánné osztályvezető

12., Napirendi pont: Komárom város hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága
beszámolója Komárom város 2007. évi tűzvédelmi
helyzetéről.

Előadó: Simon István tűzoltóság parancsnoka, alezredes

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta és elfogadásra ajánlja az Ügyrendi
Bizottság. A tűzoltó állomány átlagéletkora 30,5 év, ezt az is jelenti, hogy nagyon
sokan vonultak nyugdíjba az elmúlt évben.
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A tűzoltóság vezetése mindent elkövet annak érdekében, hogy a tűzoltóság a
megfelelő technikai eszközökkel, a lehető legjobb mértékben legyen felszerelve.
Nagyon sok olyan munkát végez a tűzoltóság, hogy egyre jobb, egyre elfogadhatóbb
körülmények között tölthessék mindennapjaikat. Az elmúlt évben az elektromos
hálózat teljes cseréjére került sor. Egy sikeres pályázat eredményeképpen újabb
gépkocsit vehet át a tűzoltóság.

Simon István: A tűzoltóságot azért hozták létre Komáromban, hogy segítsenek a
bajbajutottakon. Ez az alaptevékenységük. A jó színvonalú munkavégzéshez a
tűzoltóságnak is segítségre van szüksége, pl. a tűzoltóság szakfelszereltsége
pótlása, beszerzése, korszerűsítése. Ehhez óriási segítséget kaptak a Polgármesteri
Hivataltól, a Képviselő-testülettől és civil szervezetektől. Eredményes évet tudhat a
tűzoltóság maga mögött, melyet megerősítettek a különböző felügyeleti ellenőrzések
is. Szakmai programjuk a képzésből, fejlesztésekből, civil kapcsolatok, körletek
fejlesztéséből tevődött össze az alaptevékenységen kívül.
Sajnos a minisztérium egy kategóriával alacsonyabb kategóriába sorolta a
tűzoltóságot, ezért egy gépjármű fecskendővel kevesebbet lehet készenlétben tartani
a városban. Ez a védelem kárára történik, de mindent megtesznek annak érdekében,
hogy belső átcsoportosítással a lakosság a visszasorolásból ne érezhessen meg
semmit.

Takács József: Tűzvédelmi szempontból mennyire biztonságos ma a MOL
városrész? Véleménye szerint a terület tulajdonosa nem tartja megfelelően karban a
közterületeket (pl. száraz levelek, fák).

Czita János: Az Ipari Parknak van vállalati tűzoltósága? Milyen tűzveszélyességi
kategóriába tartozik? Szerepel az anyagban, hogy sok avartűz valamint téves
riasztás volt.

Simon István: A MOL – mint logisztikai gyáregység – veszélyes üzem, de olyan
biztonságtechnikai berendezésekkel rendelkezik, mely megelőzi, hogy ott jelentős
tűz keletkezhessen. Ez az ottani lakosságra veszélyt nem jelent.
A tulajdonosi hanyagságból származó hulladék veszélyes, de ez nem olyan jellegű
tűzveszélyt jelent, mint a gyáron belüli veszélyeztetettség. Normál élettani
körülmény, de nem jó, ezért erre valamilyen megoldást kell keresni. Ez
hulladékgazdálkodási kérdés.
Az Ipari Parkban törvény által nem kötelező létrehozni a vállalati tűzoltóságot. A
jogszabály alapján amelyik létesítmény tűzjelzővel és automatikus beavatkozóval
van ellátva, ott nem kell létrehozni létesítményi tűzoltóságot.
A gyakori avartüzek a szárazságból adódtak. Tavaly nagyon sok volt az avartűz a
csapadékmentes időszakban.
A téves riasztások abból adódnak, hogy a tűzjelzővel ellátott létesítményekben azok
rosszul pozícionált állapota miatt tűzet jelez egy minőségváltozáskor. A technika
fejlődése hozta magával, hogy többször kell vonulni az Ipari Parkba téves
tűzjelzésre.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a beszámolót elfogadja?

- A Képviselő-testület a beszámolót 18 igen szavazattal elfogadja.
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Dr. Mészáros Gyula: A beszámoló 9. oldalán szerepel, hogy komoly következménye
lehet annak, hogy csökkent a létszám és egyel alacsonyabb fokozatba vonták a
tűzoltóságot. Az Ügyrendi Bizottság ülésén javasolták, hogy közösen fogalmazzanak
meg a parancsnok úrral egy olyan támogató levelet, melynek alapján kérik ennek a
döntésnek az ismételt áttekintését, tekintettel arra, hogy az ipari park és egyéb
területek indokolnák azt, hogy megmaradjon a korábbi besorolásban a
parancsnokság. Ezáltal nem csökkenne a színvonala a tűzoltóparancsnokság
munkájának.

Zatykó János: Mivel a Katasztrófavédelmi Főigazgató az Országos
Tűzoltóparancsnokság az érdekképviseletekkel egyezséget kötött, ennek keretében
tették ezt a megállapítást, mely a tűzoltóságra nézve hátrányos. Hozhatnak
bármilyen határozati javaslatot, az nem fogja elősegíteni a módosítást.

Dr. Molnár Attila: Az Ügyrendi Bizottság azt javasolta, hogy a beszámoló kerüljön
elfogadásra, amennyiben parancsnok úr, a polgármester úr és a Képviselő-testület
szükségesnek látja a támogató levél megfogalmazását, akkor arról döntsön a
testület, de ez nem érinti a napirendnek a témáját.

Zatykó János: Ez a téma akkor kerülhet újra napirendre, ha a Kormány, vagy a
Parlament újra foglalkozik ezzel.

63/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Hivatásos Önkormányzati Tűzoltósága
Komárom város 2007. évi tűzvédelmi helyzetéről szóló beszámolóját
elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

15., Napirendi pont: Beszámoló a Városi Bölcsőde munkájáról, javaslatok
kidolgozása és elfogadása bölcsődei fejlesztésekre.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális, valamint
az Oktatási Bizottság. A bizottságok a határozati javaslat 2. pontjában „egy
gondozási egység” szerepeltetését javasolták. Az Oktatási Bizottság új határozati
javaslatot is ajánlott, mely a kiegészítő anyagban szerepel.
Köszönetet mond a bölcsőde vezetőjének az előterjesztésért, melyben leírta, hogy
mi történt az elmúlt időszakban az intézményben. Nagyszerű szakmai munka folyik a
bölcsődékben. Az elmúlt években nagyon sok fejlesztést sikerült tenni, de
megfogalmazódott, hogy újabb és újabb elvárások vannak. Megnőtt a bölcsődei
ellátás iránt az igény a városban. A fejlesztés, bővítés lehetőségével foglalkozni kell.
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A bölcsőde a városrendezési terv alapján nem fejleszthető. A legjobb fejlesztés
megvalósítása a monostori városrészen valósulhatna meg. A monostori városrészből
jelenleg 13 gyermek jár bölcsődébe, a további jelentkező 10 fő. A megépítendő új
bölcsődének 300 m2-esnek kellene lennie. A létrehozása 100 M Ft-ba kerülne. A
határozati javaslat alapján a bizottságok támogatták, hogy a Műszaki Osztály még ez
évben terveztesse meg a koppánymonostori városrészben az egy csoportos
bölcsődei tagintézményt. A tervek elkészülte után a Képviselő-testület meghozhatja a
megfelelő döntést.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság a határozati
javaslatokat támogatta. Az Oktatási Bizottság javaslata arról szól, hogy vizsgálja meg
annak pályázati lehetőségét az önkormányzat, hogy egy óvoda és bölcsőde együtt
működhessen, de az nem derült ki, hogy hol? Monostor az a hely, ahol most
sürgősen erősíteni kellene ezen a téren az igények miatt. Nyilván Komáromban is
nagyobb lesz az igény. A bővítést támogatni kell.

Zatykó János: Jelenleg is folyamatban van a monostori óvoda fejlesztésére,
bővítésére vonatkozó pályázat.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság a helyszínen tájékozódott, és
megállapították, hogy sürgős igény lenne Monostoron és Komáromban is a jogos
bölcsődei igények teljesítésére. A határozati javaslat szerint javasolták pályázat útján
megkeresni forrásokat, melyekkel ez a kérdés megoldható lenne. Ezt csak alternatív
javaslatként fogalmazta meg a bizottság.

Sárai János: A legkisebb ráfordítással Szőnyben lehetne bővíteni a bölcsődét, melyet
az elmúlt években szépen felújítottak. A határozati javaslat 3. pontjáról sem
feledkezhetnek el.

Dr. Molnár Attila: A határozati javaslatokat elfogadásra ajánlja. Már most is késésben
vannak a javaslatok elfogadását illetően, hiszen elsősorban az Ipari Parkban
található cégek is jelezték, hogy óriási igény lenne a bölcsődére. Mindegyik
határozati javaslat támogatható, kiegészítve a bizottsági javaslatokkal.

Zatykó János: Várhatóan 2009-ben már lesznek olyan pályázati lehetőségek, melyet
igénybe vehetnek új bölcsőde épület kialakítására.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésben szereplő három határozati
javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az Oktatási Bizottság
javaslatáról, mely szerint a Polgármesteri Hivatal keresse a pályázati lehetőségeket,
melyek segítséget nyújthatnak az új bölcsődei férőhelyek kielégítésében.

- A Képviselő-testület a javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.
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64/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. A Képviselő-testület a Komárom Városi Bölcsőde tevékenységéről szóló
beszámolót elfogadja.

2. A Képviselő-testület Komárom Város Bölcsődéjét bővíteni kívánja egy
Koppánymonostoron felépítendő gondozási egységgel. Felkéri a
Polgármesteri Hivatalt, hogy a koppánymonostori bölcsődei tagintézmény
terveztetését végezze el.

3. A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy vizsgálja meg a
szőnyi bölcsőde bővítése szükségességét és lehetőségét.

4. A Képviselő-testület felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy keresse azt a
pályázati lehetőséget, melynek segítségével megvalósítható lenne egy új
épület felépítése, melyben egy óvoda és a bölcsőde együtt működhetne.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
Nagy Béláné intézményvezető

7., Napirendi pont: Az Önkormányzat és szervei 2008. évi kiemelt céljai
meghatározása, a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői
teljesítménykövetelményei meghatározásához.

Előadók: Zatykó János polgármester
 Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A bizottságok az előterjesztés elfogadását támogatják azzal, hogy
2008. év végéig a Képviselő-testületi anyagokat elektronikusan továbbítsák.

Győri István: A bizottsági ülés döntése alapján az előterjesztést elfogadásra ajánlják,
de a kiemelt célok között kérik szerepeltetni, hogy 2008. év I. féléve végéig meg kell
teremteni a testületi anyagok elektronikus továbbításának feltételeit, melynek nem
teljesítése legyen kizáró ok a prémium és jutalom fizetéseknél.

Dr. Szöllősy Ferenc: Az új asztalokat kell megrendelni, vagy a régieket kell
átalakítani úgy, hogy az elektromos csatlakozások kiépíthetők legyenek. A városháza
nagytermét soha nem lehet úgy berendezni, hogy az a testületi ülés és egyéb
rendezvények tartására optimális legyen. A hivatal felmérést készít annak
érdekében, hogy a városháza padlástere egy része beépíthető legyen, kizárólag a
Képviselő-testület számára ülésteremként. A szakemberek szerint inkább végleges
megoldással, technika kialakításával lehetne egy új termet kialakítani. Igaz, hogy ez
a probléma már tavaly nyáron felvetődött. Támogatja, hogy a külön terem
kialakításának lehetőségét vizsgálják meg. Amennyiben a Képviselő-testület úgy
foglal állást, hogy a jelenlegi körülmények között kíván ülésezni, akkor június végéig
az új berendezésekhez igazítják a technikát.
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Az előterjesztésben leírtak az egy éves munkára vonatkoznak, a megbecsülés nem
azon múlik, hogy abból egyet teljesít-e vagy sem. A Képviselő-testület a
megvalósulásig csak a jegyzőt zárhatja ki a jutalmazásból.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Más városokban is ugyanilyen körülmények között
tudnak számítógépen dolgozni a képviselők. Nagyon nehéz követni a Képviselő-
testület előterjesztéseit a pótanyagok miatt, ezt áthidalná a számítógépes rendszer.
A képviselőknek az egyszeri, gyors munka is megfelelő, ha a számítógéppel
dolgozhatnak.
Az önkormányzati költségvetés terhére az alapellátás számítógépes rendszerének
és minél előbbi üzembe helyezését is szerepeltessék az előterjesztésben. Legyen
egy feladat a monostori fogorvosi ellátás, az ügyeleti rendszer mielőbbi kialakítása.

Zatykó János: Működik az ipari parki eseti bizottság, ezt a problémát napirendre kell
tűzniük.

Dr. Szöllősy Ferenc: A 7. oldal 4. francia bekezdése a felvetésről szól: az alapellátás
korszerűsítése a számítástechnikával és a fogorvosi ellátás, a rendelés megoldása,
az ügyelet napirenden tartása.

Géringer László: Az asztallapok bővítése, konnektorral történő ellátása megoldást
jelenthet a laptopok használatához, de erre már fél éve várnak.

Győri István: Egy éve minden egyes alkalommal elmondja az elektronikus átállással
kapcsolatos problémáját. Minden alkalommal olyan választ kap, hogy meg kell
vizsgálni, hogy kell-e új asztal, azt meg kell terveztetni, rendelni. Azzal azonban nem
ért egyet, hogy amíg az új terem nem kerül kialakításra, addig nem történik semmi. A
laptopok megvásárlása óta konkrét megrendelés, döntés ebben a témában nem
történt. A több mázsányi papír, sokszorosítási költség, munkadíj nagyon sokba kerül
az önkormányzatnak. Egy éve semmibe veszik a Képviselő-testület döntését a
hivatal munkatársai.
Nem lehet hozzáférni a hivatal honlapján az előterjesztések jó részéhez elektronikus
úton. Nem igaz, hogy nem lehet elérni, hogy az előterjesztést készítők elektronikus
formában is leadják az előterjesztéseket. Külső előterjesztőtől is meg kell követelni,
hogy az előterjesztésük elektronikus úton hozzáférhető legyen.

Zatykó János: A Képviselő-testület egyetért-e a határozati javaslattal azzal, hogy
kérik a hivatal vezetőjét, hogy 2008. I. félév végéig teremtsék meg a Képviselő-
testületi előterjesztések elektronikus továbbítása feltételeit.

- A Képviselő-testület a javaslattal 18 igen szavazattal egyetért.

65/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata és szervei 2008. évi kiemelt
céljait a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői teljesítménykövetelményeit az alábbiak
szerint meghatározza:
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1., A Polgármesteri Hivatal működése, a közigazgatási hatósági feladatok ellátása
területén

- A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános szabályairól szóló
2004. évi CXL. törvény (Ket) és végrehajtási rendeletei naprakész ismerete,
törvényes, eredményes, pontos alkalmazása a Polgármesteri Hivatal
közigazgatási hatósági munkájában. Az alkalmazási képesség folyamatos
ellenőrzése, a tapasztalatokról a Képviselő-testület tájékoztatása. Az ügyfél
elégedettség mérése és javítása, ennek eredményei bemutatása.

- A Polgármesteri Hivatal által 2006-ban elnyert, majd 2008. januárjában
ismételten megerősített  MSZ-EN ISO 9001 – 2000 minőségirányítási
tanúsítvány, minőségirányítási kézikönyv, követelmények és megfelelőségek
szerinti hatékony hivatali működés biztosítása A minőségirányítási rendszer
folyamatos karbantartása, Ket. szabályaival történő  valamint a Képviselő-
testület hivatali szerkezetátalakítási döntéseit figyelembe vevő harmonizálása.

- A Hivatal informatikai fejlesztése folytatása, a középtávú informatikai
fejlesztési koncepció 2008. évi feladatai megvalósítása a 2008. évi
költségvetésben biztosított fedezeti lehetőségek szerint, - különös tekintettel
az E-közigazgatás, elektronikus ügyintézés feltételrendszere, lehetőségei
folyamatos bővítésére,

- Az egységes központi iktatási rendszer hatékony működtetése

- Az önkormányzati testületi előterjesztések elektronikus úton történő
továbbítása, a testületi üléseken a lap-top -ok használata általánossá tétele,
ehhez a technikai feltételek 2008. június 30-ig történő teljeskörű biztosítása.

- Az önkormányzati honlap színesítése, tartalma kibővítése angol, német nyelvű
változata megjelenítése.

- Vagyongazdálkodási információk, közérdekű adatok rendszeres internetes
megjelenítése.

- Kistérségi informatikai, nyilvántartó rendszer működtetése.

- A Polgármesteri Hivatal 2008. évi képzési, továbbképzési terve kidolgozása,
maradéktalan végrehajtása.

- Az önkormányzati beruházásokhoz kapcsolódó műszaki ellenőrzések,
valamint a városüzemeltetési feladatok hatékonyabb végrehajtása érdekében
az elvégzett munkálatok szakszerű és teljes körű kontrolljának biztosítása a
szakmai személyi feltételek megerősítésével, minőségi cserékkel, külső
szakértők igénybevételével, megbízási szerződésekkel.
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- A közigazgatási (önkormányzati) hatósági tevékenységet, el járást,
szolgáltatásokat, az önkormányzati- vagyonkezelést és vagyongazdálkodást,
önkormányzati beruházásokat, felújításokat előkészítő, szervező és irányító, a
közbeszerzési eljárások tömegét (kistérségi szinten is) időben törvényesen és
eredményesen lebonyolítani képes, pályázatok megírását és benyújtását
foganatosítani tudó az idegenforgalmi, ifjúsági, egészségügyi- szociális
ágazati szakmai feladatokat önállóan irányítani képes  független munkakörű
köztisztviselőkkel az érintett szakágazatok megerősítése, a központi iktatás,
az ügykezelő személyzet felügyelete, a jegyzői iroda szervezési, végrehajtási
feladatai erősítése.

- Az egyes városrészeken városgazdák alkalmazása, Koppánymonostor
városrészen hivatali kirendeltség létesítése.

- A költségvetési ellenőrzés erősítése, új feltételrendszere kidolgozása, a
folyamatba épített előzetes és utólagos vezetői ellenőrzés (FEUVE) szabályai
érvényesítése, a szabálytalanságok kezelésének szabályzata, az ellenőrzési
nyomvonalra vonatkozó előírások, a belső ellenőrzési tevékenységhez
kapcsolódó dokumentumok betartása és betartatása, az Önkormányzat és
szervei 2008. évi ellenőrzési programja teljesítése.

- A városi és kistérségi belső ellenőrzés egységes szervezete megteremtése.

- Az adatvédelmi törvénynek megfelelő adatvédelmi rendszer működtetése, az
adatvédelmi szabályzatok naprakészsége biztosítása, adatvédelmi
felkészítések szervezése, (az országgyűlés adatvédelmi biztosa előadásra
felkérése) a hivatali adatvédelmi felelős operatív segítségével a hatósági
munkában hatékony adatvédelem biztosítása, ugyanakkor a közérdekű
adatok nyilvánosságának kiterjesztése biztosítása.

- Az önkormányzatok számára kiírt állami, európai uniós, valamint a regionális
fejlesztési tanácsok által közzétett pályázatok rendszeres figyelemmel
kísérése, a költségvetés biztosította keretek közötti maximális kihasználása.

- Közbeszerzési szabályzat korszerűsítése, a beruházási szabályzat a mai kor
és az önkormányzat lehetőségeinek megfelelő átalakítása.

- A közigazgatási teljesítőképesség fokozása a Képviselő-testület által
megállapított kiemelt célok figyelembevételével előírt mérhető és konkrét
egyéni teljesítménykövetelmények meghatározásával, valamint a
teljesítményekkel arányos célok, feladatok magas színvonalú végrehajtásához
igazított anyagi és erkölcsi elismeréssel.

- A Komárom – Bábolna Többcélú Kistérségi Társulás munkaszervezete
eredményes működésének biztosítása, a Társulási megállapodás, a
munkaszervezet ügyrendje, munkaköri leírásai aktualizálása, a társulási
szerződésben vállalt szakfeladatok szociális szakfeladatokkal bővítése, a
végrehajtás személyi- tárgyi feltételei, az elhelyezési körülmények javítása,
megbízási szerződések megkötése.
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- A Többcélú Társulás munkáját értékelő számvevőszéki és közigazgatási
hivatali vizsgálatok által feltárt hiányosságok megszűntetésére készített
intézkedési terv eredményes végrehajtása.

- Az 1993. évi III. törvény (szociális törvény) módosításához kapcsolódó új
feladatok, hatásköri változások végrehajtása. Intézmények, ügyfelek,
érdekképviseleti szervek, civil szervezetek részére szakmai továbbképzések,
előadások, tájékoztatók tartása a szociális ellátásokról, juttatásokról.
Közreműködés a Szociális információs Szolgáltatás hatékony működésében,
valamint a Szociális Kerekasztal munkájában.

- Komárom város Képviselő-testülete és szervei új Szervezeti és Működési
Szabályzata megalkotása, a hivatali szervezet SZMSZ által meghatározott
átszervezése végrehajtása.

- Önkormányzati rendeletek egységes szerkezetbe foglalása, városi honlapon
megjelentetése.

- Az Állami Számvevőszék Komárom Város Önkormányzatánál és
Polgármesteri Hivatalánál elvégzett átfogó pénzügyi-gazdasági ellenőrzése
által feltárt hiányosságok teljes körű kiküszöbölésére, megszűntetésére
készített intézkedési terv folyamatos végrehajtása, értékelése.

2., Az Önkormányzati törvényben előírt kötelezően ellátandó alapfeladatok, valamint
az Önkormányzat által önként vállalt feladatok végrehajtása biztosítása érdekében
megfogalmazott önkormányzati kiemelt célok.

- Komárom Város Önkormányzata 2007-2013. évekre szóló munka- és
gazdasági programjában 2008-ra meghatározott feladatok 2008. évi
költségvetési keretek közötti végrehajtása.

- Komárom Város 2008. évi költségvetésben rögzített feladatok végrehajtása, a
költségvetés teljesítéséért, feltételei biztosítására testületi felelősség-vállalás.

- Komárom Város és intézményei 2008. évi működképessége teljes körű
biztosítása, az intézményi felújítások folytatása, a 2007. évről áthúzódó
beruházások befejezése, a 2008. évi tervezett beruházások, felújítások,
beszerzések, közbeszerzési eljárások tervek szerinti, pontos előkészítése, a
költségvetési fedezet rendelkezésre állása szerinti indítása, a
városüzemeltetési szerződések teljes tartalmú megkötése, végrehajtásuk
biztosítása, folyamatos ellenőrzése.

- Komárom Város új középtávú lakásépítési, lakásgazdálkodási koncepciója
meghatározása.

- Komárom Város közvilágítása további bővítése, a közvilágítási
közszolgáltatási szerződés felülvizsgálata, a városi közvilágítás javítása
érdekében tervezett operatív és középtávú intézkedések, feladatok
meghatározása.
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- A temetőüzemeltetéssel, továbbá a települési szilárd hulladék gyűjtésével és
elszállításával kapcsolatos közszolgáltatási szerződések teljesülésének
értékelése,

- A Komárom MOL városrész önkormányzati tulajdonba kerülése és a
városrész önkormányzati üzemeltetésbe történő átvétele érdekében a
tárgyalások megkezdése. A MOL városrész közművei, közterületei átvétele,
az energiaszolgáltatás felülvizsgálata, a távhő, víz- csatornaszolgáltatás,
villamos-energia ellátás, közvilágítás lehetőségek szerinti korszerűsítése,
átvétel utáni felújítása. A MOL városrész rendezési terve felülvizsgálata.

- Önkormányzati gazdasági társaságaink szervezete, működése vizsgálata,
egységes városüzemeltetési- közszolgáltatási önkormányzati gazdasági
szervezet létrehozására törekvés.

- Tanulmányterv kidolgoztatása alternatív energiaforrások lehetőségei
alkalmazására a geotermális energia Komárom városában történő
hasznosíthatóságára.

- Pályázati lehetőség biztosítása helyi védelem alatt álló épületek felújítására.

- Komárom Város környezetvédelmi koncepciója időarányos végrehajtásának
értékelése, további feladatok meghatározása, a koncepció módosítását célzó
javaslatok kidolgozása. A város környezeti- köztisztasági állapota minőségi
javítása, a szelektív hulladékgyűjtés további népszerűsítése, kiterjesztése,
hulladékszigetek kialakítása, köztisztasági, nagytakarítási akciók szervezése,
városszépítő pályázat kiírása, („Van mit tisztázni” akció megszervezése) a
parlagfű mentesítés hatékonysága növelése, parkok, játszóterek további
bővítése, szépítése, építése, közterületi bútorok, pihenőpadok, hulladékgyűjtő
edényzet száma, minősége számottevő növelése.

- Intézkedési terv kidolgozása, középtávú koncepció elfogadása a Duna part
teljes komáromi szakasza hasznosítására.

- A városi útépítési, korszerűsítési, felújítási program folytatása mindhárom
városrészben, a megvalósításhoz az előző évekhez hasonlóan számottevő
költségvetési támogatás biztosítása a 2008. évi városi költségvetésben.

- Infrastrukturális fejlesztések, beruházások, közműépítések, csapadékvíz
elvezetés – a 2008. évi költségvetésben megszabott keretek közötti –
támogatása, - különös tekintettel az Ipari Park csapadékvíz elvezetése
megoldására.

- Komárom város víziközmű-hálózata állapotvizsgálata, felújítása érdekében a
középtávú felújítási program végrehajtása folytatása.

- Az önkormányzati tulajdonban lévő közművek vagyonkezelésbe adása
feltételei megteremtése, 2008-ban átadásuk végrehajtása.
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- Idegenforgalmi célú fejlesztések, - különös tekintettel a gyógyfürdő
fejlesztésre – pályázatok, Monostori Erőd KHT támogatása, a Tourinform
Iroda működésének biztosítása, részvétel az „Utazás 2008.” Országos
kiállításon.

- Új középtávú Idegenforgalmi koncepció elfogadása, ennek költségvetési
támogatása, végrehajtása megkezdése.

- Az Idegenforgalmi és Nemzetközi Kapcsolatok Bizottsága munkája
működése, legalább 2007. évi szinten történő erkölcsi- anyagi támogatása.

- Komárom Város Idegenforgalmi lehetőségei kapcsolása a kistérség, a megye,
a Közép-Dunántúli Régió, és Észak-Komárom idegenforgalmi kínálatához.
Nemzetközi Idegenforgalmi rendezvényeken Komárom város bemutatkozása
lehetőségei megteremtése.

- Városi társadalmi, civil szervezetek, egyházak, egyesületek támogatása,
városunk közéletébe történő bevonásuk, szerepvállalásuk erősítése. A
támogatási szerződések felülvizsgálata. Az elszámolások ellenőrzése,
szükség szerint a támogatások feltételrendszere módosítása.

- A kultúra, művészetek, kiállítások, bemutatók, rendezvények, az Észak-
Komáromi Jókai Színház, a Lovas - színház támogatása, a határon túli
kapcsolatok ápolása, a közművelődés terei, múzeumok, kiállítások, könyvtár,
levéltár, Szőnyi Kulturális Egyesület, Monostori Kulturális Egylet támogatása,
velük közművelődési szerződés kötése, fióklevéltár működtetése biztosítása,
a Komáromi Napok színvonalas megrendezése, a városi ünnepségek magas
színvonalú megszervezése, költségvetési támogatása, a szőnyi ásatások
folytatása. Az új többfunkciós közművelődési tér kialakítása végleges tervei
kidolgoztatása.  A Komáromi Napok végleges helyszínéül 2009-től a
Monostori Erőd megnevezése.

- Komárom város szociális ellátórendszere eredményes működtetése
biztosítása, jelentős költségvetési támogatása, a személyi, tárgyi, technikai
feltételek javítása, a szociális ellátórendszer és a jelzőrendszeres házi
segítségnyújtás eredményes működtetése feltételrendszere biztosítása a
Komárom-Bábolna kistérségben is.

- A legkiválóbb szociális munkások erkölcsi elismerése, kiváló szociális munkás
kitüntető díj átadása.

- A gyermekvállalások ösztönző rendszerének kidolgozása, a fiatalok első
lakáshoz jutása önkormányzati támogatása szabályai felülvizsgálata.

- A szociálisan rászorulók közszolgáltatási díjterhei önkormányzati támogatási
rendszere kidolgozása.

- Az Önkormányzat közoktatási, nevelési, minőségirányítási programja
végrehajtása folyamatos biztosítása, az intézményrendszer épületei
legszükségesebb felújítási munkálatai elvégzése.
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- A megyei fenntartású intézmények szükséges felújítási munkálatai
elvégzéséhez költségvetési keret biztosítása.

- Hatékony gyermek –és ifjúságvédelem, ennek személyi, tárgyi, elhelyezési
feltételei javítása a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat működése,
szolgáltatásai kiterjesztése a Komárom – Bábolna Kistérség legalább 3
településére.

- A több-biztosítós egészségügyi rendszer bevezetésére felkészülés az alap és
szakellátásban várható változások önkormányzati feladatai rögzítése.

- A Selye János Kórház belső felújítási munkálatai folytatása, illetőleg
befejezése. Az állami címzett támogatással megépült Központi Labor átadása.

- A Selye János Kórház működése önkormányzati költségvetési támogatása
biztosítása.

- A járóbeteg ellátás működése feltételrendszere korszerűsítése, az alapellátás
megerősítése, a fogászati ügyelet és koppánymonostori fogászati rendelés
megoldása napirenden tartása, a szakellátások és a fogászati ellátás
kistérségi szintű megoldása lehetőségei vizsgálata.

- Védőnői és házi gyermekorvosi telephely kialakítása a tüdőgondozó
ingatlanában.

- A MOL lakótelep család-orvosi rendelése megoldására javaslatok
kidolgozása.

- A városi egészségügyi prevenciós program folytatása, a drog-prevenciós
program megindítása 2008. évi feladatterve meghatározása.

- Komárom város verseny és szabadidős sportélete, az iskolai testnevelés és
sport, az utánpótlás nevelés támogatására még fokozottabb figyelmet
fordítunk. Nívóssá tesszük a város sportgála és sportbál rendezvényét,
emeljük a város legeredményesebb sportolói elismertsége rangját.

- Támogatjuk a komáromi sportegyesületeket, gondot fordítunk a sportpályák
felújítására, korszerűsítésére, ismét kiírjuk a városi kispályás labdarugó-
bajnokságot.  Támogatjuk komáromi olimpikonunk Sidi Péter olimpiai
felkészülését.

- 2008-ban célul tűzzük egy olyan városi sportcsarnok terve elkészíttetését,
mely impozáns megjelenése mellett ezres nagyságrendű nézőszámot képes
befogadni.

- Koppánymonostoron a sportpályán öltözők építésére vállalkozunk.
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- Kölcsönös érdekek és előnyök figyelembe vétele és tiszteletben tartása
mellett gondot fordítunk a városi gazdálkodó szervezetekkel való emberi –
gazdasági kapcsolatok ápolására, a lakosság előnyére váló beruházások
szorgalmazására szakképzési rendszerünket is befolyásoló együttműködésre.

- Fontosnak tekintjük a város közrend és közbiztonság helyzetét. Támogatni
kívánjuk a polgárőrséget, a fiatalok ital és drogfogyasztása megelőzésére
szolgáló közbiztonsági rendezvényeket, vetélkedőket, felvilágosító szakmai
előadásokat, a közbiztonságot segítő szakmai és civil szervezetek munkáját.
Gondoskodunk a térfigyelő – kamerarendszer bővítése anyagi feltételei
költségvetési biztosításáról.

- Pályázatot írunk ki környezetszépítő akciók szervezésére a lakó környezet
szebbé tételére.

- Vállalkozunk a városi járdahálózat állapota teljes körű felmérésére, felújításuk
megkezdésére, újak építésére, a játszóterek 2007. évben elvégzett teljes
állapotvizsgálata után az EU szabványoknak nem megfelelők elbontására
vagy korszerűsítésére, új játszóterek építésére.

- 2008-ban is támogatandónak ítéljük az általános és középiskolák
tanulóbérletét.

- Elkészítjük kerékpárút-fejlesztési koncepciónkat, figyelemmel leszünk Észak-
és Dél Komárom kerékpárút hálózat kapcsolati rendszere kiépítésére, az
EURO VELO 6 kerékpárút hálózathoz történő csatlakozásra.

- 2008. április 15-ig jóváhagyjuk önkormányzatunk közbeszerzési tervét, de már
az újesztendő kezdetétől gondoskodunk a 2007-ről áthúzódó közbeszerzés
eljárások folytatásáról, a 2008-as költségvetés végrehajtása megkezdéseként
új közbeszerzési eljárások indításáról.

- Folytatjuk a Városháza felújítását, a III. ütem keretében belső épületrészek,
irodák felújításával, a szőnyi kirendeltség felújítását, továbbá
Koppánymonostoron új hivatali kirendeltség kialakítását kezdjük meg és
fejezzük be a Művelődési Ház épületében.

- Pályázatot nyújtunk be a városközpont integrált megújítására, ennek
sikeréhez, tartalma lehetőségei bővítéséhez ingatlant vásárolunk a
Szabadság téren.

- Közvilágítási és villamos hálózat felújítási programunk folytatásaként gondot
fordítunk köztemetőink közvilágítása megfelelő kiépítésére, a MOL városrész
közvilágítása megoldására a Túróhegy közvilágítására, a Dobó u. 20 KV-os
vezeték kiváltására, szórványbővítésekre városunk mindhárom városrészén.

- Mélyépítési beruházásaink között fontosnak tartjuk a Rákóczi rakpart, valamint
az Újszállási út és 1. számú főút közötti útszakasz burkolat felújítását,
mindhárom városrészben járdaszakaszok felújítását, újak kiépítését,
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közművek kiépítését és pótlását. Koppánymonostoron, az Ipari Park
forgalomirányítása főútvonali kapcsolatrendszere biztonságosabb kiépítését,
vízellátás és csatorna kiépítéseket (Csém vasútállomáson is!) A kórházi
parkoló közműkiváltását a komáromi Gyógyfürdő részére parkoló és nyári
bejáró tervezését. Az útalap terhére (közel fél milliárd forintos összeg) 2008-
ban 30 utca építését, szélesítését, korszerűsítését kívánjuk elvégezni.

- Parképítési elképzeléseink között kiemeljük a koppánymonostori faluközpont
kiépítése folytatását, a Vezérek Parkja kiépítését, a Jókai liget felújítása
folytatását, a Frigyes laktanya parkosítási munkálatai elvégzését, a
városkapuk környezetének, valamint az Erzsébet tér, Gyár utca, MÁV-Bajcsy
Zs. u. TESCO által határolt területek parkjai zöldterületei rendbetételét.
Felülvizsgáljuk természetvédelmi területeinket. Rendezzük a rekultívált
Báthory utcai hulladéklerakó területét, automata öntözőrendszereket építünk
ki. Átépítjük az Arany J. u. 17. lakóépület melletti sportpályát, felújítjuk
játszóterét. Befejezzük a Rüdiger sétány kiépítését, folytatjuk környezete
szépítését.

- 2008-ban szociális bérlakásokat építtetünk a Városmajor utcában, lehetőleg
még a tél beköszönte előtt át kívánjuk adni az új lakásokat az arra
legrászorultabbaknak.

- Kiemelt figyelmet fordítunk 2008-ban is intézményeink felújítására (óvodák,
bölcsőde, Dózsa, Bozsik iskola, Városi Sportcsarnok, Selye János Kórház,
Czibor Sporttelep, Rendelőintézet, Eü. Alapellátási Szolgálat, Hivatásos
Önkormányzati Tűzoltóság) a Petőfi és Dózsa művelődési ház, valamint az
Ifjúsági Tábor felújítási munkálatai elvégzésére. A megyei fenntartású, de
városi tulajdonú középiskolák felújítására 2008-ban 50 millió forintot fordítunk.

- Tervezési feladataink között kiemeljük a Brigetió romjait bemutató
épületegyüttes és környezete engedélyeztetési tervei, valamint a Szabadság
tér, - Jókai tér, Mártírok úti közterületek komplex felújí tási tervei
elkészíttetését.

- Gondoskodunk az illegális hulladéklerakók teljes körű felszámolásáról, a volt
monostori hulladéklerakó rekultivációja megkezdéséről.

- Kiemelt feladatnak tekintjük a városi elkerülő út építése megkezdését, az
autópálya és az Ipari Park közötti új útszakasz 2009-re történő kiépítése
megvalósulását.

- 2008-ban sem szabad megfeledkeznünk a Komárom-Almásfüzitő
árvízvédelmi védvonal átépítése, korszerűsítése időpontja kijelölése
szorgalmazásáról.

- 2008-ban is gondot fordítunk a belvízvédelmi megelőző munkálatok
elvégzésére, biztosítjuk az állandó készenlétet, vizsgáljuk a műtárgyak
állapotát. Hozzájárulunk a szőnyi zsilip megszűntetéséhez, de javaslatot
dolgozunk ki egy esetleges belvíz más módon történő elvezetésének
megoldására. A Nagyherkály – Szőny – Almásfüzitő levezető árok (csatorna)
szabálytalanul betemetett szakasza feltárása továbbra is feladatunk lesz.
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- 2008-ban is részt kívánunk venni az önkormányzati szövetségek munkájában,
ápoljuk és támogatjuk nemzetközi és testvérvárosi kapcsolatainkat.

- 2008-ban is támogatni kívánjuk a honvédelmi, tűz- és katasztrófavédelmi,
polgári védelmi feladatok ellátását, az önkormányzati hivatásos tűzoltóságot,
valamint a katasztrófavédelmi kirendeltséget.

- 2008-ban is feladatunknak tekintjük a szúnyoggyérítést, rágcsálómentesítést,
a kártevők elleni védekezést, parlagfű irtást, növény- és állatvédelmi feladatok
ellátását.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8., Napirendi pont: A 2008. évi városi költségvetés által támogatott
beruházások, felújítások ütemezése, közbeszerzési
eljárások indítása, - az önkormányzat likviditása
figyelembevételével.

Előadók: Zatykó János polgármester
    Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta és
az előterjesztést elfogadásra ajánlja.
A 2008. évi költségvetésben mintegy 3 milliárd forint áll rendelkezésre beruházásra,
felújításra. A hivatal munkatársai kidolgozták és táblázatba foglalták a beruházások
indítását és ütemezését.
Kéri, hogy a Képviselő-testület a határozati javaslatot fogadja el.

Sárai János: A 27. sorszámmal jelzett feladat az Erzsébet téri kút és a Tesco közötti
járda kiépítésére 15 M Ft-ot szerepeltet. Ennyi pénzbe kerül a járda kiépítése?

Zatykó János: Az előterjesztés a költségvetésben meghatározott összegekkel
szinkronban van.
Kéri, szavazzon a határozati javaslatról a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.
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66/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete elfogadja a 2008. évi városi
költségvetés által támogatott beruházások, felújítások, ütemezéséről,
közbeszerzési eljárások indításáról szóló tájékoztatót.

Határidő: azonnal
Felelős: Hornig Rudolfné alpolgármester

Sagát Ágnes osztályvezető
Szakmáriné Tóth Katalin közbeszerzési referens

9., Napirendi pont: Beszámoló a 2007. évi közbeszerzési eljárások végrehajtásáról,
azok végeredményéről, összegzéséről

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlja.
Az előterjesztés az előző évi közbeszerzési eljárásokról szól. Az 1.234 M Ft -os
közbeszerzésben meghatározó összeg a panel I., panel II. program, a kórházi
beruházás, a rendelőintézeti új beruházás. Az előterjesztésben szerepel az Ipari
Parki csapadékvíz elvezetés is. A szerződés 2008. március 31-én aláírásra került. A
kivitelezőnek 10 hónapon belül a beruházást el kell végeznie, a terület átadására
április 7-én kerül sor.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati
javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

67/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testülete a 2007. évi közbeszerzési eljárások végrehajtásáról
szóló beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Hornig Rudolfné alpolgármester

Sagát Ágnes osztályvezető
Szakmáriné Tóth Katalin közbeszerzési referens
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10., Napirendi pont: Komárom Város Önkormányzata 2008. évi közbeszerzési
terve meghatározása.

Előadók: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A
közbeszerzési terv segítséget nyújt a helyi, kistérségi, megyei „érintett” vállalkozások
számára, hiszen megismerhetik azokat a beruházásokat, melyeket a város
közbeszerzésre hirdet meg.
A bizottságok javasolták, hogy azokat a beruházásokat, melyek esetében nem áll
rendelkezésre a megfelelő fedezet, csak ütemezetten lehet megvalósítani, a
költségvetés erejéig.

Dr. Molnár Attila: Az előterjesztésben szerepelnek olyan tételek, melyek nincsenek
szinkronban a költségvetésben. A bizottságok az ütemezett megvalósítást javasolták.
Ez ugye nem azt jelenti, hogy azokat a beruházásokat is megvalósítják, melyekről
úgy döntöttek, hogy ne készüljenek el?
A táblázatban szereplő összegeknek szinkronban kell lenniük a városi
költségvetéssel.

Zatykó János: Lesznek olyan közbeszerzések, melyeknél több pénzre lesz majd
szükség.

Győri István: Miután elkészítették a költségvetést, azt úgy fogadták el, hogy nem
álltak rendelkezésre a tervezői árbecslések. Közben elkészültek az árbecslések és
ezek alapján kiderült, hogy a leírt feladatokat a megjelölt összegen nem lehet
elvégezni.
Az előterjesztésben szerepel olyan beruházás, mely a költségvetés egyeztetésekor
nem a megjelölt összegen került meghatározásra,- pl. a monostori öltöző. Abban
egyeztek meg, hogy a költségvetésben jóváhagyott összeghez kell igazítani a
beruházás nagyságrendjét.
Abban az esetben, ahol meg akarja valósítani a testület az eredeti elképzelését, de
az magasabb összegű, mint a költségvetésben rendelkezésre álló összeg, akkor
ütemezetten valósíthatják meg a beruházást.
A Pénzügyi Bizottság szerint pályázatot meghirdetni csak a költségvetésben szereplő
összegek erejéig lehet.
A táblázat árubeszerzés rovatánál a bizottság kérte, hogy a területvásárlás,
telekkialakítás tételnél csak „területvásárlás” szerepeljen.

Hornig Rudolfné: Az elhangzottak alapján a koppánymonostori sportpálya és öltöző
kialakításra 35 M Ft szerepel a költségvetésben, ezért a tervben is ekkora összeg
szerepeljen és a terveket is így alakítsák.

Sagát Ágnes: A táblázatban a közbeszerzés tárgya és mennyisége oszlop mellett a
becsült költségek szerepelnek. A feladatra előírt költségvetési számot nem
szerepeltetheti, ha a tervezők az összeget másként határozták meg. Akkor járnak el
helyesen, ha a valós összeget tüntetik fel a feladatoknál.
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Ha a költségvetési összeget tüntetnék fel, akkor a feladatokat kellene megritkítani.
Pl. a kerékpárút építési beruházásnál 98 M Ft a becsült összeg a költségvetésben, a
tervezői költségbecslés 128 M Ft.

Győri István: Ez arra volt példa, hogy a beruházást több ütemben kell megvalósítani,
a kiépítendő utcák egy része a következő évre csúszik.
Van ahol a feladatot kell módosítani, hiszen abban egyeztek meg, hogy a
költségvetés összege erejéig át kell terveztetni az objektumot.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Külön kellene választani, hogy melyek azok a
beruházások, melyek ütemezettek és melyek a fix összegűek és melyeket kell
átterveztetni.
Az egyéb beruházásokat is ismertetni kellett volna a Képviselő-testülettel, akár egy
másik táblázatban.

Czita János: Vannak olyan beruházások, melyeket 2007. évben indítottak, pl.
Vezérek parkja, kultúrház öltöző, utak. A költségvetés tárgyalásakor a megmaradt
összegekkel is számoltak úgy, hogy a feladatok megvalósulhassanak. Pl. az
öltözőnél a költségvetés által meghatározott és a tavalyi évről maradt összeg
figyelembe vételével kellene a terveket elkészíteni.
A Vezérek parkjánál a rendelkezésre álló pénzeszközökből olyan szintű
megvalósulás legyen, hogy az emlékoszlopok méltó helyre kerülhessenek és azokat
felavathassák.
Döntöttek arról, hogy az Újszállási utat 2008. évben felújítják. A költségvetésben 20
M Ft-ot különítettek el, a tervek szerint az útszélesítés 90 M Ft-ba kerül. Ha úgy
döntenek, hogy az útberuházás a költségvetéshez igazodjon, akkor arra nem kerül
sor. A nagyherkályi útnak a költségvetéskor nem, de február hónapban már
elkészültek a tervei. Az út teljes felújítása 300 M Ft-os tétel, mely olyan jelentős
összeg, hogy valószínűleg ebben az évben nem valósul meg. A bizottsági ülésen
elhangzott, hogy a nagyherkályi út felújítására pályázzon az önkormányzat. Ebben
az évben a padkát el kell készíteni, mert az életveszélyes. Kisebb tétel az útburkolat
javítása, melyre a költségvetés tartalmaz is keretet.

Zatykó János: Egyetért azzal, hogy minden olyan pályázaton részt vegyenek, melyek
az utakkal kapcsolatosak.
A padkázás költségvetési fedezete rendelkezésre áll.

Géringer László: Mekkora alapterületű lesz a monostori öltöző?

Sagát Ágnes: Rendkívül magas tervezési költségbecslést kaptak a gépészeti
rendszerre. Az öltöző kb. 200 m2 területű.

Géringer László: Luxuslakások m2 ára nem ilyen magas.

Sagát Ágnes: Magas színvonalú légkezelők voltak a tervben, melyekre valóban nincs
szükség, ezért a tervezési koncepciókat megváltoztatták.

Czita János: Szerkezet készen 35 M Ft-ba kerül az épület, csatornabekötésre van
szükség és áram sincs a területen.
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Zatykó János: Ismerteti a határozati javaslatot, mely szerint a Képviselő-testület a
melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja Komárom Város Önkormányzata és az
Önkormányzat önállóan gazdálkodó intézményei 2008. évi közbeszerzési tervét.
Azokat a beruházásokat, melyek esetében nem áll rendelkezésre a megfelelő
fedezet, csak ütemezetten lehet megvalósítani, a költségvetés erejéig. A
közbeszerzéseket csak a költségvetésben meghatározott összegig lehet
meghirdetni.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 18 igen szavazattal elfogadja.

68/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete a melléklet szerinti tartalommal
jóváhagyja Komárom Város Önkormányzata és az önkormányzat önállóan
gazdálkodó intézményeinek 2008. évi közbeszerzési tervét. Azokat a
beruházásokat, amelyekre nem áll rendelkezésre a megfelelő fedezet, csak
ütemezetten lehet megvalósítani a költségvetés keretein belül. A
közbeszerzéseket csak a költségvetésben meghatározott értékig lehet
meghirdetni.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Szakmáriné Tóth Katalin közbeszerzési referens

16. Napirendi pont: Komárom város távfűtési szolgáltatás átalakítása,
lakásonkénti mérhetősége kialakítására feladatterv
átalakítása.

Előadó: Zatykó János polgármester
   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok a tájékoztatót elfogadásra ajánlják. Az előterjesztés szerint tovább kell
gondolni, hogy a Távhő Kft-nek milyen beruházásokat kell megvalósítania, a
Képviselő-testületnek milyen pályázatokon kell részt vennie, milyen beruházásokat
kell megvalósítani ahhoz, hogy fejlettebb távhőszolgáltatási rendszer működjön.
A város a panelprogramot továbbra is támogatja. A program mindenhol lehetőséget
ad a távfűtés korszerűsítésre. Az egyedi hőmennyiség mérésére is van egy pályázati
lehetőség, mely szerint az állam 35 %-nyi, az önkormányzat 15 % támogatást ad. A
lakásonkénti szabályozott fűtés kialakítása a távhőnél is jelent bizonyos költséget,
hőközpontonként 3,5 – 4 M Ft-ot. Az előterjesztésben felvetődik a napkollektorok
alkalmazása, melyek előnye, hogy mintegy 200000 m3 gáz takarítható meg. Ha a
város intézményei és a Távhő Kft. egységesen rendeli meg a város gázszükségletét,
akkor az 5-6 %-kal alacsonyabb gázárat jelenthet.



40

Győri István: A bizottságnak voltak fenntartásai az előterjesztés egyes részeivel
kapcsolatban. Az egyik a polgármester úr által is említett ökoprogrammal
kapcsolatos pályázat. Az előterjesztés bemutatja azt is, hogy ez a lakók és a Távhő
Kft. számára is a legkisebb megtakarítási lehetőséget jelenti. A bizottságok akkor
támogatták ezt a formát, ha az már a lakások, lakóépületek hőszigetelése után
következik be. Azoknál a lakásoknál, hogy a hőszigetelés megtörtént, de nem került
sor a távfűtés átalakítására, - javasolják azt támogatni. Azoknál a lakásoknál, ahol ez
nem történt meg, csak a komplex panelprogramot támogassák.
A képviselők tájékoztatót kaptak a geotermikus energia felhasználás lehetőségéről.
Szervezik a helyszíni látogatás lehetőségét arra a helyre, ahol az huzamosabb ideje
működik. Ezt követően kerül sor egy végleges programterv kidolgozására. A
napkollektorokon kívül egyéb lehetőségek is lesznek a távhőszolgáltatás
gazdaságossá tételére.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a tájékoztató elfogadásáról.

- A Képviselő-testület a tájékoztatót 18 igen szavazattal elfogadja.

69/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom város távfűtési szolgáltatási átalakítása,
lakásonként mérhetősége kialakítására vonatkozó feladattervet elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Hornig Rudolfné alpolgármester

Sagát Ágnes osztályvezető

16., Napirendi pont: Komárom város 2008. évre szóló városüzemeltetési
szerződései előkészítése.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslat 2. pontjában
virágtartók vásárlására 500 E Ft-ot javasolt biztosítani. A határozati javaslat 5. pontját
nem támogatják.
A feladat felelőse a Saxum Kft., akitől joggal várja el a testület és a város polgárai,
hogy a városüzemeltetetés a lehető leghatékonyabb legyen 2008. évben. A
városüzemeltetésre 270 M Ft áll rendelkezésre.

Csiba Zoltán: A gépi úttisztításra 7,5 M Ft-ot javasolt a hivatal, a Saxum Kft. pedig 11
M Ft-ot 9 hónapra. Az előterjesztésben szereplő óradíj 5.000 Ft helyezett 6.950 Ft. A
patkány és a kullancs írtásnál a hivatal a tavalyi árakkal számolt. A Kft. kéri, hogy az
összeget legalább az infláció mértékével emeljék. A lakossági zöldhulladék esetében
a Saxum Kft. 3,5 M Ft-ot javasol.
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Zatykó János: A javaslat a bizottsági ülésen is elhangzott? A növekvő költségekkel a
költségvetést is módosítani kellene.

Dr. Mészáros Gyula: Az előterjesztés nem csak a parkfenntartásra, fűnyírásra
vonatkozik, hanem minden területre. Beállításra került megbízással egy városi
főkertész, aki tevékenységét az SZMSZ-ben megfogalmazottak szerint végzi
feladatát. Fel kell mérni, az állapotukat meg kell határozni a zöldterületeknek,
programtervet kell készíteni, mely egyfajta arculat tervezést is jelent. Fontos, hogy a
Saxum Kft. felelősen és önállóan végezhesse munkáját egy-egy részfeladat
tekintetében is.
A végösszegek elfogadása nagyon fontos ahhoz, hogy a munkát időben el tudják
kezdeni.
Javasolja, hogy a határozati javaslat 6. pontjában megfogalmazottak 2. mondata az
alábbiak szerint változna: „a Képviselő-testület hozzájárul, hogy a források év
közbeni átcsoportosítására kerüljön sor olyan esetekben, ha egyes szakfeladatokon
előre láthatóan forrás marad meg, az esetlegesen fennmaradó összegeket indokolt
esetben a városüzemeltetési szerződésen megfogalmazott feladatokra
átcsoportosíthatóak”.
A FEB ülésén megfogalmazódott, hogy a költséghelyek vonatkozásában a
közlekedési táblák esetében 4,5 M Ft-ot szerepeltettek az elmúlt években is, ennek
az elköltése nem a Saxum Kft., hanem megrendelői feladat és 14,5 % arányban
került csak megvalósításra.
Műszaki Bizottság ülésén felmerült a gépi úttisztítás kérdése és megfogalmazódott,
hogy ha van új géppark és szükséges a pormentesítés, akkor rugalmasan kezeljék
ezt a pénzeszközt.

Győri István: A Műszaki Bizottság az előterjesztést megtárgyalta és azokat a
javaslatokat tette, mely a kiegészítő anyagban szerepel. Javasolja, hogy ennek
megfelelően fogadja el a testület az előterjesztést.
Azzal ért egyet, hogy a városüzemeltetésre egy bizonyos összeget megkap a Saxum
Kft. és abból hajtsa végre a szükséges feladatokat.
Az ülésen olyan feladat meghatározást kértek, melyről nem feltétlenül a Képviselő-
testületnek kell döntenie, hiszen a cég vezetése is el tudja dönteni, hogy a
rendelkezésre álló pénzeszközből hogyan tudja gazdaságosan elvégezni a
feladatokat. Amennyiben egyik feladaton spórolni, azt olyan feladatra használhatja
fel, melyre kevesebb a pénz.
Nem érti, hogy egy-egy feladatnál miért kell minden ügyintézőt megjelölni, amikor
mindenkinek meg van a feladata.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Javasolja, hogy felelősként a Saxum Kft. ügyvezetőjét
jelöljék meg.

Zatykó János: A felelősök között alpolgármester asszonyt és a Műszaki Osztály
vezetőjét is javasolja megjelölni.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslat 1., 2., 3. és 4. pontjáról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 1., 2., 3. és 4. pontját 15 igen
szavazattal elfogadja.

Zatykó János: Következő határozati javaslata: A Képviselő-testület hozzájárul, hogy
a források év közbeni átcsoportosítására kerüljön sor olyan esetekben, ha az egyes
szakfeladatokon előre láthatólag forrás maradjon.
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Dr. Mészáros Gyula: Az esetlegesen fennmaradó összegeket indokolt esetben a
városüzemeltetési szerződésben megfogalmazott feladatokra átcsoportosíthatók.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak az előterjesztésben 7. sorszámmal jelzett
határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslat 7. pontját 17 igen szavazattal
elfogadja.

Zatykó János: Javasolja, hogy a végrehajtásért felelős legyen Hornig Rudolfné
alpolgármester, Sagát Ágnes osztályvezető és Csiba Zoltán ügyvezető.

- A Képviselő-testület a javaslattal 16 igen, 1 tartózkodás szavazattal egyetért.

70/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

1. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a
városgazdálkodási és üzemeltetési szerződést 1 évre a Saxum Kft.-vel kösse
meg.

2. A Képviselő-testület a következő szakfeladat előirányzatát kiegészíti a 2008.
évi költségvetés általános tartalékkeret terhére az alábbiak szerint:
Útlocsolás 5000 E Ft, kandeláberekre virágtartó 500 E Ft. (Ezen összegeket
3. pont alatti táblázat is tartalmazza)

3.  A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy a
városgazdálkodási és üzemeltetési szerződést a 2008. évre az alábbi
szakfeladatokra a táblázatban szereplő összegek erejéig kösse meg.

A városüzemeltetési szerződés az alábbi szakfeladatokra vonatkozik
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Tárgy

Saxum Kft.
városüzemeltetési

céljára
költségvetés
összege E Ft

nettó
Kisegítő
mezőgazdasági szolg.
(014034)

1. Parkgondozás 54 000
2. Park felújítás 6 000
3. Parlagfű irtás 2 700

4.
Virágtartó
kandeláberekre, dézsák 1.000

5. Virágok vásárlása 3 500
6. Fák vásárlása 4 500
7. Emlékhelyek gondozása 2 500
8. Öntözés 3 000

9.
Lánckorlátok
karbantartása 0

10. Fakivágás, botolás 5 000
11. Nyárfák cseréje 5 000

12.

Köszhasznú munk.
munkavégzése utáni
szemétszállítás 2 200

13.
Játszóterek
karbantartása 3 500

14. Ipari park cserjeirtás 2 000

15.

Zöld hulladék
elhelyezésére szolgáló
ideiglenes telephely
üzemeltetése

16.
Lakossági zöldhulladék
gyűjtés 7 500

17.
Tárgyi eszközök (padok)
karbantartása 1 400

18.

Automata
öntözőberendezések
karbantartása 500
Összesen: 103800

Közutak, hidak
üzemeltetése (631211)
Városi utak javítása,
melyből

19. Kátyúzás 10 000
20. Útjavítás 7 500
21. Mechanikai útak javítása 15 000

22.
Járdasüllyedések
javítása 4 000

23. Sérült víznyelők cseréje 1 500
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24.
Rendkívüli
útbeszakadások 3 000

25.
Közlekedési táblák,
forgalomtechnika 4 500

26. Út locsolása nyáron 5.000
Összesen: 45 500

Saját vagy bérelt
ingatlan hasznosítása
(701015)

27. Hibaelhárítás 5 000
28. Bérlakás karbantartás 1 000
29. Ingatlankezelés 14 300

30.

Nem lakás céljára szolg.
Helyiségek
karbantartása 5 000

31. Bérlakások felújítása 33 300

32.
Laktanya köz 10-16.
külső gáz - víz- csatorna
Összesen: 58 600

Város és
községgazdálkodás
(751845)

33. Buszvárók karbantartása 500

34.

Nyilvános WC
karbantartása,
üzemeltetése 3 500

35.
Illegális szemétlerakások
megszűntetése 5 000

36. Patkányirtás 3 700

37.
Szőnyi kutak
karbantartása 500

38. Zászlózás 600
39. Zászlótartók felújítása 0

Összesen: 13 800

Állategészségügyi
feladatok (852018)

40. Kullancsirtás 1 650

41.
Aknázómoly elleni
permetezés 980

42.
Szövőlepke elleni
permetezés 500

43.
Elhullott állatok
elszállítása 170
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4. A Képviselő-testület támogatja a parkfenntartási feladatok megújítását, mely
szerint teljesítményarányos elszámolás mellett kiemelt hangsúlyt kap a
minőség, számon kérhetőség és garanciavállalás.

5. A Képviselő-testület hozzájárul, hogy a források év közbeni átcsoportosítására
sor kerüljön olyan esetekben, ha egyes szakfeladatokon előreláthatólag forrás
maradna. Az esetlegesen fennmaradó összegek - indokolt esetben – a
városüzemeltetési szerződésben megfogalmazott feladatokra
átcsoportosíthatók.

6. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármesteri Hivatalt, hogy független
szakértővel végeztesse el a közbeszerzési törvényben előírt hatáselemzést a
Saxum Kft.-re vonatkozóan. A hatáselemzés elkészítésének költségét a
Képviselő-testület 2008. évi költségvetésében biztosítja.

Határidő: A szerződés előkészítésére: azonnal
A szerződés végrehajtására: folyamatos

Felelős: Hornig Rudolfné alpolgármester
Sagát Ágnes osztályvezető
Csiba Zoltán SAXUM Kft. Mb. ügyvezető

17., Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,
a két ülés közötti    fontosabb eseményekről,
tárgyalásokról, intézkedésekről, az    önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási
helyzetéről, az önkormányzati bizottságok munkájáról,
döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Összesen: 3 300

Köztisztasági
tevékenység (90213)

44. Úttisztítás 25 000
45. Gépi tisztítás 7 800
46. Buszvárók takarítása 1 400

47.
Hulladékgyűjtők
vásárlása, kihelyezése 2 200

48. Téli forgalom 11 000
Összesen: 47 400
Mindösszesen: 272 400
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Zatykó János: A Képviselő-testület rendelkezésére bocsátottak egy kiegészítő
anyagot, melyről az összbizottsági ülésen is tárgyaltak. Ismerteti a határozati
javaslatot, mely szerint: Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a
Szociális és Munkaügyi Minisztérium 2008./3. számú vasút tisztasági közmunka
program pályázaton. A pályázathoz szükséges önrészt, 2.874.213 Ft-ot biztosítja a
2008. évi költségvetés pályázati alapja terhére.

- A Képviselő-testület a javaslattal 16 igen szavazattal egyetért.

Czita János: Döntött az elmúlt évben a testület arról, hogy a Pipacs utcát szélesíteni
szükséges. A Pipacs utca egyik oldalán lakók járultak hozzá a telekrendezéshez,
ahol a magántelkeket az önkormányzat a közmű betelepítéshez korábban igénybe
vette. Ezt az állapotot szerették volna telekrendezéssel legalizálni. A határozatot
Bábolna Városi Polgármesteri Hivatala elutasította, mivel az a rendezési tervvel
ütközik. A rendezési tervet mindenképpen módosítani kell, így több szűk utca
problémája megoldódhat.

Dr. Molnár Attila: Az elhangzottakkal egyetért, meg kell vizsgálni, hogy mi lehet a
megoldás.
A tárgyalások, események között nem szerepel, hogy március 9-én népszavazás volt
az országban. A részvételi adatok és az igen szavazatok az országos és megyei
átlag felett voltak.
A Megyei Közgyűlés ülésén az intézményekről tárgyaltak. A városnak sürgősen
lépnie kell az intézmények érdekében. Nem lepődne meg azon, ha a Megyei
Önkormányzat szeretné az intézményeket racionalizálni. Nem szeretné, ha kárát
látnák annak a döntésnek, hogy a tavalyi évben nem vették át az intézményeket. A
tárgyalás folyamán elhangzott, hogy ha bármelyik intézmény veszélybe kerül a
megyénél a források elvonása miatt, akkor az önkormányzat a döntését felülvizsgálja
és megpróbálja az intézményeket visszavenni. Próbálják meg az intézményeket
városi fenntartásba visszavenni, ha az összevonásokkal a minőségi munka kerülne
veszélybe.

Zatykó János: Ha bármilyen szándéka van a megyei közgyűlésnek, akkor a
Képviselő-testületet vagy a polgármestert tájékoztatja.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Szeretné megnyugtatni azokat a kollégákat, akik azt
hiszik,hogy a vizitdíj eltörlése miatt finanszírozási kiesésben lesz részük. Erre nem
kerülhet sor és ezért mindent meg is tesznek, hiszen az alapellátás állami feladat és
dícséretes, hogy a Kormány felvállalta, hogy nem 2009. január 1-jével, hanem már
most eltörli a vizitdíjat. Ebben az esetben azonban a pótlásról gondoskodni kell. A
döntést a nép meghozta, mert az orvosok dolga, hogy az esküjük szerint végezzék a
dolgukat, - ne pénzzel foglalkozzanak, hanem gyógyítsanak.
A megyétől két megbízott végzett felmérést és az összevonások lehetőségéről
készítenek tanulmányt. Amennyiben a megyei közgyűlés elnökétől polgármester úr
nem kapott információt, vegye fel a kapcsolatot, mert nem engedhetik meg, hogy az
iskolák összevonásra a pedagógusok pedig elvonásra kerüljenek.
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Zatykó János: Két olyan megjegyzés hangzott el, mely nem a napirendhez tartozik,
az a kérdések, bejelentéseknél kellett volna felvetni.
Ha a megyei közgyűlésnek bármilyen elképzelése van Komáromot érintő
kérdésekben, akkor a tájékoztatást biztosan megadják.

Dr. Konczer Erik: A megyei közgyűlés ülésén a két ülés közötti események napirend
keretében a közgyűlés elnöke egyetlen mondattal célzott arra, - konkrét megnevezés
nélkül, hogy ilyen tervei vannak. A megyei közgyűlés SZDSZ-es képviselője
kérdezett rá, hogy a megjegyzés konkrétan mit jelent. Elnök úr megemlítette a tatai
Eötvös Gimnáziumot, melyet egyházi kezelésbe szeretnének adni, a másik pedig egy
másik jellegű szolgálatot érintett. Nem nyilatkozott arról, hogy a komáromi
középiskolákkal kapcsolatban bármilyen tervei lennének.

Zatykó János: Kéri, térjenek vissza a napirendre.

Dr. Mészáros Gyula: A februári közgyűlésen kérte elnök urat, hogy a
megállapodásnak megfelelően tájékoztassa a Képviselő-testületet, ha olyan jellegű
elképzelése van, mely átszervezést, összevonást jelent a városi iskolák
vonatkozásában.

Dr. Molnár Attila: Nem a közgyűlés elnökét kell kérdezgetni, hanem szavazzák meg
az intézmények visszavételét.

Sárai János: Szerepel az előterjesztésben, hogy a város bevezető részein
óriásplakátokat helyeznének el szalmabálákon. Hogyan képzelik ezt?

Nagy Zoltán: A Műszaki Osztály javaslata volt, hogy a szabványok szerint megépített
óriásplakátokat a szél tönkreteszi, ezért javasolták, - ahogyan pl. ausztriában is –
szalmabálákra helyezzék el az óriásplakátokat.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság hatáskörébe
utalták a pályázati kiírást a praxis egészségügyi gép-műszerre valamint a
prevencióra. A pályázatra 15 M Ft-ot különítettek el egészségügyi prevenciós
tevékenységre, - egészséges táplálkozásra, káros szenvedélyek, alkohol, drog,
dohányzás elleni küzdelem, aktív testmozgás, közegészségügyi és járványügyi
biztonság, védőoltási programok kialakítása, betegségek, balesetek megelőzésére,
elsősegélynyújtás terén felvilágosító munkára, szív- érrendszeri betegségek,
daganatos betegségek megelőzésére. Pályázhatnak a városi egészségügyi
szolgálatok, az ÁNTSZ, közoktatási és szociális intézmények, prevencióval
foglalkozó civil szervezetek. A bizottság 5 %-os önrészt határozott meg. A
megpályázható összeg 20.000 Ft-tól 1.000.000 Ft-ig terjed. A pályázat beadásának
határideje május 1, elbírálása május hónapban történik.
Munkaértekezletet hívnak össze, melynek célja, hogy az óvodai és oktatási
intézmények prevenciós programját összeállítsák.
A gép-műszer pályázaton a feladat-ellátási szerződéssel rendelkező orvosi praxisok
vehetnek részt. A pályázati alap 4 M Ft. Minimálisan 100.000, maximálisan
1.000.000 Ft nyerhető el. A pályázati határidő május 1.
Kéri, hogy a helyi televízión keresztül tájékoztathassák a prevenciós programról a
lakosságot.
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Polgármester úr segítségét kérte a megyei és a helyi egészségügyi bizottság
összevont ülése megszervezéséhez. A megyében lévő kórház igazgatókat,
polgármester urat és a megyei közgyűlés elnökét is meghívnák, hogy
összehangolják a megyei kórházak munkáját és egymás segítségét megoldják az
egészségügy területén.
Kéri, hogy az ipari parki eseti bizottság és a fogorvos kezdje el azt a munkát, melyet
régen el kellett volna kezdeni.
A MOL lakótelep lakói reklamálnak az egészségügyi ellátás érdekében. Biztosítani
kellene itt a rendelőt.

Zatykó János: A MOL lakótelepről zárt ülésen tárgyalnak.
Kéri, tegyenek eleget az SZMSZ-ben leírtaknak, mely szerint egy napirendhez
egyszer 5 percben lehet hozzászólni, a második hozzászólás két perces lehet.
A megyei és helyi bizottság együttes ülése megtartása tekintetében a szervezés
megindulhat. Akkor lenne célszerű megtartani az ülést, amikor a kórház átadására
sor kerül.

Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság a Jókai Könyvtár beszámolóját
hallgatta meg és felvetődött, hogy a költségvetésben nem szerepel, de 2,5 M Ft -ra
lenne szükség arra, hogy a pincét rendbe tehessék, hogy ott iratanyagokat
helyezzenek el. Jó lenne Szőnyben kialakítani olyan helyet, ahol kultúrált
körülmények között tudnának az emberek könyvtárba járni.

Zatykó János: A költségvetés módosításával lehet kezelni a Jókai Mór Könyvtár
kérelmét.

Dr. Szöllősy Ferenc: A pályázati kiírásnál figyelembe kell venni, hogy saját
intézménnyel nem köthető támogatási szerződés. Ha saját intézmény támogatást
kap, az intézmény finanszírozás és költségvetési módosítást igényel.  A pályázati
kiírásban hangsúlyozni kell, hogy az elszámolásnál a szakmai programról is
beszámolót kell kérni. A számlák eredetiek, vagy hiteles másolatok lehetnek.
A MOL lakótelepi rendelő kialakításához akár egy lakást is megvásárolhatnak.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Pénzügyi Bizottság javasolta támogatni a szociális
intézmények részére defibrillátor vásárlását. Az ötlet abból adódott, hogy a
Gondozási Központ szeretett volna pályázni a műszer alapra. Ez az alap a háziorvosi
praxisok részére fenntartott alap, ezért a bizottság a Gondozási Központba, a Szőnyi
Idősek Otthonába és az Idősek Otthona és Otthonházában félautomata defibrillátor
beszerzését támogatta.

Zatykó János: Az elképzelés támogatható, a megoldásra javaslatot kér. Meg kell
vizsgálni, hogy a gazdasági intézmények saját keretből megoldhatják-e a vásárlást.
Amennyiben nem önálló előterjesztésként tárgyalhatnak arról, vagy zárszámadáskor
kell biztosítani a pénzügyi fedezetet.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság a városi intézmények rendezvényei
biztosítására, valamint a határon túli magyar történelmi emlékhelyeket felkereső
kirándulásokra pályázatot hirdetett. Azok az intézmények nem pályázhatnak, akik az
előző évben elszámolási kötelezettségüket nem, vagy hiányosan teljesítették.
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A 2008. január 1-től hatályos a közpénzekről nyújtott támogatásokról, átláthatóságról
szóló törvény.
A bizottság kérte a hivatalt, hogy 2008. évben, vagy a következő év elején a
pénzügyi elszámolásról készítsen írásos beszámolót, amelyek tartalmazzák a
szakmai programokról szóló konkrét intézményekre vonatkozó beszámolót is.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 15 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

71/A/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város önkormányzata részt kíván venni a Szociális és Munkaügyi
Minisztérium 2008/3. számú „Vasút-tisztasági” közmunkaprogram pályázaton.
A pályázathoz szükséges 2.874.213 Ft önrészt a 2008. évi Költségvetés
pályázati alap terhére biztosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

71/B/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb tárgyalásokról, intézkedésekről,
az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

71/C/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata által kiírt
környezetszépítési pályázat keretében a Képviselő-testület által kijelölt bíráló
bizottság döntési javaslatát a nyertes személyek, szervezetek és intézményi
pályázatok tekintetében a mellékelt kimutatás szerint tudomásul veszi. A
nyertes önkormányzati intézmények részére a pályázott célra az elnyert
összegeket a gazdasági hivatalon keresztül intézményfinanszírozásként kell
folyósítani. A nem önkormányzati fenntartású intézmények, társadalmi, civil
szervezetek és magánszemélyek részére a támogatás támogatási szerződés
keretében folyósítható. A pályázott cél megvalósulásáról szakmai beszámoló
és számlák benyújtásával el kell számolni. A magánszemélyek részére
nyújtott támogatás adóköteles, melyre a nyertes figyelmét fel kell hívni.
A Képviselő-testület a pályázat keretében a szakmai bizottság javaslatára a
Komárom-Esztergom Megyei Vállalkozásfejlesztési Alapítványt 70 E Ft
környezetszépítési céltámogatásban részesíti.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Herold Ferenc főkertész
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16. Napirendi pont: Csokonai Művelődési Központ vezetői álláshelyére
beérkezett pályázatok elbírálása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Kéri, jelezzék az érintettek, amennyiben zárt ülésen kérik tárgyalni az
előterjesztést.

Gábor Klára kéri zárt ülés elrendelését.

Zatykó János: Javasolja, hogy az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalják a zárt
ülésre javasolt előterjesztésekkel együtt.

17. Napirendi pont: Pályázat közművelődési intézmények, közösségi szintér
technikai, műszaki állományainak, berendezési tárgyainak
gyarapítására.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Közművelődési és Sport valamint a
Pénzügyi Bizottság. Az érdekeltségnövelő támogatáson három intézmény vehet
részt. A pályázathoz szükséges saját forrás 4 M Ft.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 16 igen szavazattal elfogadja.

72/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a közművelődési
érdekeltségnövelő pályázaton közművelődési rendeletében meghatározott
közművelődési intézmények, színterek – Csokonai Művelődési Központ,
Szőnyi Kulturális Egyesület, Monostori Kulturális Egylet – eszközállománya,
fejlesztése céljából. A pályázat önrészeként 4 M Ft-ot biztosít a 2008. évi
költségvetésben elkülönített pályázati alap terhére.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Halász Károly osztályvezető
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18. Napirendi pont: Komturist-Komárom Kft. ügyvezetői tisztsége betöltésére
pályázat kiírása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Dr. Molnár Attila: Az Ötv. alapján állásfoglalást igénylő személyi kérdés tárgyalásakor
az érintettek kérésére zárt ülést kell kérni. A napirend címe Komturist-Komárom Kft.
ügyvezetői tisztség további ellátásáról. Ez pedig állásfoglalást igénylő személyi ügy.

Zatykó János: Az előterjesztés mellékletében pályázat kiírása szerepel.

Dr. Konczer Erik: A Képviselő-testület taggyűlésként vagy testületként funkcionál.

Dr. Szöllősy Ferenc: Az egyszemélyes kft-nél ugyanúgy jár el a Képviselő-testület,
mint egyébként. A személyes kérdéseknél is ugyanúgy kell eljárni, mint egyéb
esetekben. Ha pályázatot írnak ki, akkor nem kell zárt ülést tartani.
A megfogalmazás kétértelmű, de ha pályázatról van szó, akkor nyílt ülést javasol.

Zatykó János: Kérdése, ügyvezető úr kéri-e zárt ülés tartását.

Kutrucz Tibor: Nem kéri zárt ülés tartását.

Hamrák Zsófia: A Komturist-Komárom Kft. Felügyelő Bizottsága március 23-án
megtartotta ülését, melyen tárgyalták az ügyvezető igazgató úr nyugdíjba
vonulásával kapcsolatos kérdéseket. Megvizsgálták a mérleget, az üzleti tervet. A
FEB arra az elhatározásra jutott, hogy nem javasolja pályázat kiírását, hanem kérik
az ügyvezető mandátumának meghosszabbítását. Ezt indokolja, hogy most kezdődik
az idegenforgalmi szezon és ha most történik az ügyvezető váltás, akkor a
folyamatos és gazdaságos üzemeltetés a Komturist-Komárom Kft-nél nem
biztosítható. A kft. saját szállás értékesítéssel, utazási tevékenységgel, valuta
forgalmazási tevékenységgel és egyéb szolgáltatásokkal foglalkozik. A pályázati
kiírásban a valutaforgalmazási tevékenység nem szerepel, holott ez a tevékenység
biztosítja, hogy a kft. pozitív mérlegleget tud felmutatni. Ügyvezető igazgató úr
korengedményes nyugdíja és a felügyelő bizottsági tagok juttatása is súlyosan érinti
a kft. eredményességét. Amennyiben a valuta forgalmazást megszüntetik, akkor
veszélybe kerül a gazdaságosság fenntartása. A FEB támogatja az ügyvezető úr
mandátuma meghosszabbítását. Ügyvezető igazgató úr megköszöni a testület
segítségét ahhoz, hogy nyugdíjas lehet, a továbbiakban a tisztsége ellátásához nem
ragaszkodik. Azonban amennyiben megbízást kap, a továbbiakban is elvállalja.

Dr. Konczer Erik: Tárgyalási szünetet javasol.

Tárgyalási szünet után Zatykó János polgármester elmondja, hogy az ügyvezető,
Kutrucz Tibor úr megbízatása 2008. május 31-el lejár. Az ügyvezetői poszt
betöltésére pályázatot szeretnének kiírni. Az előterjesztésben szereplő három
határozati javaslatról kell állást foglalni.
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Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Hamrák Zsófia javasolta, hogy három évre hosszabbítsák
meg a jelenlegi ügyvezető tisztségét. A FEB egyhangúlag támogatta ezt a javaslatot.

Zatykó János: A két képviselői csoport egyeztetett, de nem sikerült egyezségre jutni.
Az elhangzott módosító javaslatot természetesen szavazásra teszi fel.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nem tartja egyeztetésnek, ha mindkét fél a elmondja
véleményét és akkor úgy állnak a probléma előtt, hogy a bizottsági állásfoglalással
szembeszáll a Képviselő-testület egyik fele.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Milyen rend szerint akarnak pályázatokat kiírni és
szerződéseket kötni. A Saxum Kft. esetében támogatták, hogy legyen két évre
meghosszabbítva az ügyvezető megbízatása. Ezzel a döntéssel egyetértett és akik
akkor azt mondták, hogy az ügyvezető megbízatását hosszabbítsák meg a
képviselő-testület mandátumának idejére, - most pályázat kiírását kérik.

Zatykó János: Személyi kérdésekben a Képviselő-testület megalakulása óta
hatalmas csata folyik. Amikor intézményvezetők, társasági vezetők kinevezéséről
van szó, akkor többször elmondták, hogy a lejárt mandátumokat 2010. december
31-ig hosszabbítsák meg. Ezt mindezidáig nem sikerült megvalósítani.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A testület vagy legyen következetes és minden
esetben járjon el azonos módon, ellenkező esetben nem tudja megmagyarázni
döntéseit. A Saxum Kft. esetében sem támogatták a pályázat kiírását, úgy ebben az
esetben sem támogatja. A kft-k esetében, aki vállalja, hogy a megkezdett munkát
tovább viszi, akkor nem lát arra okot, hogy pályázatot írjanak ki és bizonytalanságot
okozzanak.

Kutrucz Tibor: Hálás azért a testületnek, hogy lehetővé tette nyugdíjba vonulását.
Minden döntést elfogad, de pályázni nem kíván. Se fizetés emelést, se prémiumot
nem kíván igénybe venni, hiszen a törvény nem tette lehetővé, hogy nyugdíjazását
finanszírozza. Mindenképpen szerette volna ezt az összeget visszajuttatni.
Tudomásul veszi, ha koncepcionális váltásra van szükség.
Nem akarta, hogy személye politikai vitát váltson ki. Bejelenti, hogy nem kíván
pályázni.

Dr. Konczer Erik: A pályázatban határozatlan idő megjelölését javasolja.

Dr. Szöllősy Ferenc: A gazdasági törvény határozott 5 éves kinevezést határoz meg.
Javasolja, hogy ne változtassák határozatlan időre a kinevezést.

Dr. Szeidl Bernadett: A társasági törvény szerint az ügyvezetőt határozott időre,
legfeljebb öt évre kell megválasztani, de amennyiben az alapító okirat, vagy
társasági szerződés úgy rendelkezik, a megbízatás határozatlan időre is szólhat.
Meg kell vizsgálni, hogy alapító okirat mit tartalmaz. Amennyiben az alapító okirat
határozott idejű 5 éves megbízást tartalmaz, akkor ennél hosszabb időre az
ügyvezetőt nem lehet megválasztani.

Dr. Mészáros Gyula: Akkor jártak volna el helyesen, ha a Saxum Kft. esetében nem
sikerült a megbízásos jogviszonyt fenntartani 2010-ig, akkor tényleg legyenek
következetesek.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó:  Az ügyvezető úr munkáját megköszöni, és bátorítja
arra, hogy amennyiben nem kerül meghosszabbításra a megbízatása, próbálja meg
megtartani a Képviselő-testületet jó emlékezetében. Reméli, hogy a következő kft-k
esetében hasonlóra nem kerül sor, mert az ügyvezetők nem érdemlik meg, hogy a
két oldalon ülő politikai frakciók érdemtelen viták következtében áldozatul szánják
azokat az embereket, akik tisztességes munkát végeztek.

Zatykó János: Bizonyos személyek 2006. október 1. óta nem érdemlik meg azt, amit
ezen idő óta a Képviselő-testület tett személyi kérdésekben.

Hamrák Zsófia: A FEB ülésen elhangzott, hogy ebben az esetben nem politikai
döntés születik. Nem akarták összehasonlítani ezt a dolgot a Saxum Kft. ügyével.
Ügyvezető igazgató úr mindenféle juttatásáról lemondott, tehát nincs
összehasonlítási alapjuk. Megköszöni igazgató úr humánus hozzáállását, mely
viszonzása volt a Képviselő-testület pozitív döntésének.

Dr. Konczer Erik: Az első áldozat nem véletlenül kért zárt ülést a Csokonai
Művelődési Központ pályázatának elbírálására, hiszen igen hosszú ideje vita
kérdése ennek az állásnak a betöltése.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Kéri, maradjanak a napirendnél. 1994. óta
többségében MSZP-s képviselő társai voltak, úgyhogy ha áldozatokról beszélnek,
akkor szálljanak magukba azok, akik többségben voltak.

Zatykó János: Egy kivételével mindig megfogadták a közalkalmazotti tanács, a
szakszervezet állásfoglalását. Egy kivételével annak megfelelően hoztak döntést.
Nézzék meg, hogy 2006. október 1. óta milyen döntéseket hoznak.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Módosító javaslata, hogy a jelenlegi ügyvezető tisztségét
2011. május 31-ig hosszabbítsák meg.

- A módosító javaslatot a Képviselő-testület 8 igen, 3 nem, 5 tartózkodás
szavazattal – minősített többség hiányában – nem fogadja el.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület az előterjesztésben lévő
határozati javaslatról, mely a pályázat kiírására vonatkozik.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 8 igen, 8 nem szavazattal –
minősített többség hiányában – nem támogatja.

73/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Komturist-Komárom Kft. jelenlegi ügyvezetője  vezetői
tisztségét nem kívánja meghosszabbítani.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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18. Napirendi pont: Távhő Kft. ügyvezetői állás ügyvezetői tisztsége
betöltésére pályázat kiírása.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Kérdése, Hajnal Nándor ügyvezető úr kéri zárt ülés tartását?

Hajnal Nándor: Nyílt ülést kér.

Zatykó János: A Távhő Kft. ügyvezetői megbízatása 2008. május 31-én lejár. A
határozati javaslat és a pályázati kiírás az előterjesztésben szerepel.

Sárai János: A határozati javaslatban 4. pontként javasolják, hogy a jelenlegi
ügyvezető megbízatását 2011. május 31-ig hosszabbítsák meg.

Hajnal Nándor: Három évvel ezelőtt kínos közjáték zajlott le, mely alapján a nyertes
pályázó nem foglalta el az állást. Az előző időszak nehéz volt, mivel a fűtőművek
olajjal működtek. Összeomlás szélén állt a fűtőmű. Korszerű kazánokat,
gázmotorokat vásároltak. Soha nem érezte, hogy a Képviselő-testület bizalma
elfogyott volna irányában. Bejelenti, hogy pályázni nem óhajt. Ha 15 éve nem tudta
alkalmasságát bebizonyítani, akkor a pályázat nem bizonyít semmit. Az eddigi
bizalmat köszöni. Nagyon nehéz problémák előtt áll a Távhő Kft., hiszen 35 éves
távhő vezetékek vannak.

Dr. Konczer Erik: Szó volt arról, hogy a képviselői csoportok tárgyaltak. Javasolja,
hogy a napirenddel kapcsolatban végezzenek további egyeztetést.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A távhő esetében is úgy gondolja, hogy Hajnal úr
tisztességes munkát végzett. Amikor arról volt szó, hogy mennyivel emeljék a
távhődíjakat, akkor igyekezett a lakossági érdekeket is mindig szem előtt tartani.
Ebben a kérdésben nem látja értelmét egyeztetésnek. Ha felteszik szavazásra, hogy
legyen e pályázat kiírás, akkor ugyanolyan döntés lesz, mint az előző napirendnél.
Közben a kft-k nem fognak működni és elindulnak a csőd felé.
Tisztességesen fel kellett volna készíteni az ügyvezetőket a visszavonulásra és az
utódot ki kellett volna nevelni. Így már dönthettek volna a pályázatról. Kéri,
polgármester úr rendeljen el tárgyalási szünetet.

Zatykó János: Ezt 2006. november 1. után is megtehették volna, de Önök teljes
mértékben elzárkóztak a felvetésektől.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Nem elzárkóztak, hanem kényszerpályán mozognak.
Szeretnék, ha a Kft-k tisztességesen működnének.

Hajnal Nándor: Kikéri magának, hogy egyik-másik kft. ügyvezetőjéhez hasonlítják.
Ha a teljesítményét nem tudják elbírálni, akkor egy percig nem hajlandó tovább
végezni munkáját.
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Zatykó János: Személyi kérdéseket 2006. november 1. óta lehetett volna korrektül
kezelni. Sajnos ezt az akkor megválasztott képviselő-testület nem tudta
megvalósítani.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Komárom lakói közül mennyien élnek távfűtéses lakásban?

Hajnal Nándor: 2000 lakás és a közületek.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Ennyi lakásnak a fűtését, ellátását veszélyeztetik az
MSZP-s képviselők. Politikai játszmába torkollik az ülés. Ha a városnak olyan
polgármestere lenne, aki polgármesterként viselkedik, az nem engedné meg az
effajta politikai harcokat szakmai kérdésekben.

Zatykó János: Nem múlik el úgy testületi ülés, hogy a jobboldali képviselők ne
vegyék górcső alá és ne támadják a város polgármesterét. Önök talán központi
utasításban kapják, hogy amíg ez a ciklus tart, akkor kötelességük a város
mindenkori polgármesterét támadni.

Hamrák Zsófia: A Felügyelő Bizottságot azért fizetik, hogy a vállalkozás gazdasági
érdekébe belelásson, lássa a személyes és mindennapos problémáit , az
eredményeket. Nem mondták el azokat a problémákat, melyek jelenleg a Komturist-
Komárom Kft-nél vannak és amelyek nehézséget okoznak annak megoldásában, ha
egy újabb vezetés jön. Nem mondták el, hogy öt településen van fiókszékhelye az
irodánál és vannak személyi gondok. Nem lehet úgy döntést hozni, hogy nem
hallgatják meg annak a testületnek a véleményét, aki ezt az életet ismeri.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Polgármester úr az, aki valóban politikus. Arra is
betanították, hogy mindig egy színfal, álarc mögé bújjon, ha valami kritika éri.

Zatykó János: Tényszerűen el szokta mondani, hogy az Önök által feltett
kérdésekkel, rágalmakkal kapcsolatban mi a véleménye, meglátása. Minden egyes
ciklusban kérte, hogy felejtsék el, hogy a testületbe ki, milyen szervezetből kerül be.
Amikor a Képviselő-testület megalakult elmondta, hogy egyetlen céljuk legyen, hogy
néha a várossal is foglalkozzanak. Ezt hiányolja ebben a választási ciklusban.

Dr. Konczer Erik: Elhangzott, hogy ha nincs ügyvezető, az a városi ellátást
veszélyezteti. Egy korábbi esetben, a Saxum Kft-nél nyilván ezek a veszélyek nem
álltak fenn.

Koppány Csaba: Egy intézményben 35 évig volt igazgató és ötször pályázott. Nem
érezte ezt megalázónak, hiszen a törvény kimondta, hogy a kinevezés öt évre szól,
az állást meg kell pályázni. A városban miért megalázó egy pályázatot megírni?
Hivatkoznak a FEB-re. Egyik intézményvezetői pályázaton az összes dolgozó
elmondta, hogy kivel szeretne együtt dolgozni, ennek ellenére nem tudta dűlőre jutni.
Akkor hogyan van ez?

Dr. Molnár Attila: Vannak egy páran a testületben, akik tudják, hogy mi zajlott 1994.
és 1999. óta. Bármennyire erőlködtek éveken keresztül, nem sikerült megoldani,
hogy a televízió élőben közvetítse a testületi üléseket, mert akkor nem kellene
elmagyaráznia, hogy mik történtek a testületben.
Az esküjükben is az szerepel, hogy Komárom város érdekeit próbálják képviselni.
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Egyetlen olyan személyi kérdést mondjanak, amikor őszintén, nyíltan, nem mondták
el sok-sok érvvel alátámasztva, hogy miért gondolják úgy, hogy váltásra gondolnak,
hogy új irányba menjen a kultúra vagy más cégek esetében a gondolkodásmód.
Ebben a vitában Önöknek egyetlen érvük van, hogy azért legyen pályázat, mert az
előző cégnél ahhoz ragaszkodtak. Ez az egyetlen érv. Konkrétan a Távhő Kft -nél
miért legyen pályázat?
Arról a gyakorlatról, mely a városban folyt, 2006-ban véleményt mondtak a
komáromiak, - a 10 egyéni választókerületben hétben másik irányvonalnak
szavaztak bizalmat a városban élők. A választási törvény furcsaságai szerint nem
abba az irányba tudnak menni a dolgok, hanem olyan patthelyzet alakult ki, melynek
a város látja a kárát. 2010. közel van, majd megint ítéletet mondanak a városlakók.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A jelenlévő ügyvezetők számára emberek. Könnyű a
lelkiismeretének akkor is, ha frakciófegyelem van és kiszavaz, ha emberről van szó
és úgy érzi, hogy az a kötelessége. Legyen könnyű a másik oldalnak is időnként
kiszavazni, hogy legalább akik itt ülnek, kapjanak valamit emberségből. Mert ami itt
történik, az az embertelenség legnagyobb foka.
Az összes iskola pedagógusa aláírta, hogy a városnál szeretne maradni és ennek
ellenére átadták az iskolákat. Tehát ne kezdjenek sorolni, mert abból a másik oldal
nem fog jól kijönni.
Volt a városnak egy polgármestere, Dr. Krajczár Gyula, akinek soha nem tud
polgármester úr nyomába jutni. MSZP-s, akinek két arca van. Elmondja egyik
oldalon, hogy támogatjuk ezt, meg azt, a másik oldalon meg ellene tesz.
Megszavazza a kórház bezárását, majd kimegy tüntetni. Megszavazza az
egészségügyi törvényt, majd megint kimegy tüntetni. Jó lenne végre rendbe tenni az
embernek a gondolatait, tudni, hogy mit képvisel. Lehet, hogy ez a politika hatása, de
a városra nézve ez káros. Nem azért támadják polgármester urat, mert az ki van
adva, hanem azért, mert nincs a városnak polgármestere. A polgármester a testület
felett áll és átsegíti a két oldalt a nehézségeket az okos döntéseivel, a politika
mentességével, a kompromisszum készségével.
Polgármester úr gondolja át polgármesteri funkcióját, próbáljon meg Dr. Krajczár
Gyula nagyságához felnőni, és akkor végre haladhatnak a város ügyeivel.
Nőjenek fel ahhoz a feladathoz, amiért képviselők. Ha nem tudnak, akkor oszlassák
fel a testületet. Jobb lenne, ha ebben a dologban megpróbálnának politikamentesen
dönteni.

Zatykó János: Képviselő asszony beszél a kórházról és a farizeus magatartásról. A
kórház ügyét úgy „lebegtették”, hogy a két oldal megmentette Komárom város
kórházát. A kórház „megmenteséért” nagyon sokat tett. Amikor azzal gyanúsította,
hogy bezzeg Keleti úr majd megteszi és nézzék meg Kisbér helyzetét. 2006. év
végén tudta, hogy a Komáromi kórház területi kórházként fog működni. Volt egy
nagyon szűk csapat, mely minden egyes tárgyalásra felkészítette. Köszönetet
mondott Timo Kahelin úrnak, a kórház szakvezetésének, akik szakmailag
felkészítették, hogy elérjék azt, mai a városnak és a kistérségnek érdeke. A kórház
ma is területi kórházként működik. Párhuzamot vont Zatykó János és Dr. Krajczár
Gyula között, megkérdőjelezve polgármesteri mivoltját. Nézzék meg a 2006-os
választási eredményeket és annak ismeretében vonják kétségbe legitimitását.
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Lényegesen szorosabb eredmény született, ha megnézik azt a számot, hogy a
FIDESZ-KDNP a listára mennyi szavazatot kapott, - mely abban az időben az
országra általánosan jellemző volt. A polgármester annál is lényegesen több
szavazatot kapott, mint a FIDESZ listája.
Dr. Krajczár Gyula mindig függetlenként indult. Nem merné kimondani, hogy ő
MSZP-s támogatással indult.

Dr. Konczer Erik: Kéri, térjenek vissza a napirendre és szavazzanak.

Hamrák Zsófia: Szeretné megkérdezni Dr. Konczer Erik képviselőt, hogy a Felügyelő
Bizottsági ülésen adott voksa miért ellentétes a mostani véleményével. A FEB ülésén
született eredmény a megbízás egyértelmű meghosszabbítása volt.

Zatykó János: Kéri, hogy az ügyrendi javaslattal kapcsolatban mondjanak véleményt.

Koppány Csaba: Elhangzott, hogy ha öt évenként lejár valakinek a megbízása, akkor
pályázatot kell kiírni.

Dr. Szeidl Bernadett: A kérdés az volt, hogy lehet-e határozatlan időre megbízatást
adni egy kft. ügyvezetőjének. Erre válaszolt, hogy a társasági törvény szerint egy
ügyvezetőt legfeljebb öt év határozott időtartamra kell megválasztani, kivéve akkor,
ha a társasági szerződés, vagy az alapító okirat úgy rendelkezik, hogy határozatlan
időre is lehet ügyvezetőt választani. Ha a Távhő Kft. alapító okiratában nincs benne,
hogy határozatlan időre is lehet megbízni az ügyvezetőt, akkor csak határozott időre,
maximum 5 évre lehet.

Horváth Gyula: Kikéri magának, hogy farizeusnak hívja Gordán képviselő asszonyt.
Farizeusok a másik oldalon vannak.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Molnár képviselő úr arra kért választ, hogy milyen érvek
alapján javasolták a pályázat kiírását.

Dr. Szöllősy Ferenc: Ha az öt év lejár, ebben az esetben nem kötelező a pályázat
kiírása, hiszen a gazdasági törvény szerint lehetőség van a meghosszabbításra is.

Sárai János: A lezajlott vitának semmi értelme nem volt. A Távhő Kft. FEB üléséről
készült egy jegyzőkönyv, mely nem tartalmazza az összes problémát, de azzal
kénytelenek lesznek foglalkozni. A jelenlegi Kormány és a Képviselő-testület olyan
helyzetet teremtett a városban, hogy ezt a témát sokkal komolyabban kellene venni.
Nem érdemes most a pályázattal foglalkozni, meg kellene bízni Hajnal urat, hogy
folytassa a megkezdett munkát, mert nem akar oda jutni, hogy költségvetési keretből
kell a kft-t megsegíteni és biztosítani a fűtés folyamatosságát. A lényegről nem esett
szó, pedig arról érdemes lenne többet beszélni.

Hajnal Nándor: Elnézést kér, hogy ilyen gondot okozott a személye és kéri, hogy a
testület és személye közötti szimpátiát ne veszítsék el.

Sárai János: Módosító javaslata, hogy hosszabbítsák meg Hajnal úr megbízatását
2011. május 31-ig.
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Dr. Szeidl Bernadett: A társasági törvény szerint újra választásról van szó.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a módosító javaslatról.

- A Képviselő-testület a módosító javaslatot 8 igen, 8 tartózkodás szavazattal –
minősített többség hiányában – nem fogadja el.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról, mely
szerint pályázatot írnak ki az ügyvezetői tisztség betöltésére.

- A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen, 8 nem szavazattal – minősített
többség hiányában – nem fogadja el.

74/2008. (III. 27.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a Távhő Kft. jelenlegi ügyvezetője  vezetői tisztségét nem
kívánja meghosszabbítani.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

Zatykó János: A Képviselő-testület munkáját 13 órakor kezdte, ezért 21.32 órakor az
ülést bezárja és kéri a két frakciót, egyeztessenek egy rendkívüli testületi ülés
összehívásáról.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


